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BAŞKAN’DAN...

3’te

R. KAYA TEPE

YEREL BASINA 
DESTEK OLUNMALI!

Mersin Gazeteciler Cemiyeti Başkanı Rüstem Kaya Tepe, basında sansürün ilk kez 
kaldırılışının 115. yıldönümü nedeniyle açıklama yaptı. Başkan Tepe, “Yerel basının 
gelişen teknoloji ve dijital medya unsuru nedeniyle yaşamaları imkansız hale gel-
miştir. Yerel basınımıza destek olunması ve yaşatılması için adeta can suyu niteliği 
taşıyan genel ve yerel yönetim desteklerinin artarak devam etmesi şehirlerimizin 
arşivi olan yerel basın için büyük bir önem arz etmektedir” dedi. 6’da

SEÇER: MERSİN TURİZM SEKTÖRÜNDE SEÇER: MERSİN TURİZM SEKTÖRÜNDE 
ÖNEMLİ BİR KONUMDAÖNEMLİ BİR KONUMDA

Mersin Büyükşehir Belediyesi olarak Kültür ve Sosyal İşler Dairesi Başkan-
lığı bünyesinde hizmet veren Turizm ve Tanıtım Şube Müdürlüğü’nün de 
önemli çalışmalarıyla, son 4 yıl içinde kent turizmine katkı sunacak birçok 
önemli projeyi hayata geçirdiklerini belirten Mersin Büyükşehir Belediye 
Başkanı Vahap Seçer, “Turizm sektörü, ülkelerin ekonomilerine katkı sağla-
yan en önemli unsurlardan birisidir. Ancak turizm, ekonomik boyutu dışında 
farklı özelliklere sahip ender sektörlerden biridir. Ülkelerin ekonomisine ve 
istihdama sağladığı desteğin yanı sıra; farklı dil, inanç ve kültürlere sahip 
insanları bir araya getirerek dostluk, kardeşlik ve barışa katkı sunmak gibi bir 
misyonu da vardır” dedi.  6’da

Akdeniz belediyesinin düzenlediği Akdeniz belediyesinin düzenlediği 2. Esenli 2. Esenli 
üzüm şenliği binlerin üzüm şenliği binlerin katılımıyla gerçekleştikatılımıyla gerçekleşti
Akdeniz Belediyesi’nin, bu 
yıl ikincisini düzenlediği 
“Esenli Üzüm Şenliği”; çok 
yoğun bir ilgi ve 7’den 70’e 
her kesimden vatandaşın 

katılımı altında gerçekleş-
ti. Binlerce kişinin ziyaret 
ettiği şenlikte bağbozumu 
yapıldı, en lezzetli üzümler 
yarıştı, akşam saatlerinde 

düzenlenen konser ile heye-
can doruklara ulaştı. İkincisi 
gerçekleşen şenlik sayesinde 
Esenli’nin üzümü tüm Türki-
ye ve dünyaya tanıtıldı.  3’te

Toroslar’a birçok yenilikçi proje kazandıran Toroslar Beledi-
ye Başkanı Atsız Afşın Yılmaz; “Göreve geldiğimiz günden 
bugüne kadar vatandaşlarımızın beklenti ve ihtiyaçlarını 
doğru bir şekilde tespit ettik. Ulaşımdan imara, kültür sa-
nattan eğitime, tarımdan hayvancılığa, sağlıktan spora kadar 
birçok fiziki ve sosyal projelerimizi halkımızla buluşturma-
ya devam ediyoruz” dedi. 4’te

Toroslar’ın çevik Başkanı 
Atsız Afşın Yılmaz, 
hizmet atağını sürdürüyor

Mersin Gazeteciler Cemiyeti Yö-
netim Kurulu, Mersin Ticaret ve 
Sanayi Odası Yönetim Kurulu Baş-

kanı seçilen Hakan Sefa Çakır’ı zi-
yaret ederek, hayırlı olsun dilekle-
rini ilettiler.4’te

MGCyönetiminden MGCyönetiminden 
MTSO’ya ziyaretMTSO’ya ziyaret

“Afet “Afet 
döneminde döneminde 
gazetecilik gazetecilik 
ve ve basın” basın” 
konulu konulu 
konferans konferans 
düzenlendidüzenlendi

Mersin Üniversitesi Sürekli 
Eğitim Uygulama ve Araş-

tırma Merkezi (MEÜSEM) ile 
Mersin Gazeteciler Cemiyeti 

arasında; hizmet içi eğitim 
rehberlik ve danışmanlık hiz-
metlerinin yürütülmesine ait 
işbirliği protokolü kapsamın-

da “AFET DÖNEMİNDE GA-
ZETECİLİK VE BASIN” konulu 

konferans düzenlendi.7’de 

15 Temmuz Demokrasi ve Milli Birlik 
Günü’ etkinlikleri kapsamında ilimizde 
düzenlenen ‘Şehitleri Anma Yürüyüşü’ 
Valimiz Ali Hamza Pehlivan, Mersin 
Milletvekilleri Ali Kıratlı ve Levent Uy-
sal, İl Protokülü ve çok sayıda vatandaşı-
mızın katılımıyla gerçekleştirildi.

Millet Bahçesi önünde, başlayan yürü-
yüş, Mehter takımı eşliğinde, ellerde 
Türk Bayraklarıyla marşlar okunarak 
büyük bir coşku ile gerçekleştirilen yü-
rüyüş Demokrasi Nöbeti’nin tutulacağı 
Cumhuriyet Meydanı’na kadar devam 
etti.

Satılık Bebek 
Ayakkabıları. 

Hiç Giyilmemiş...

Varlık İçinde 
Yokluk 

Çekmeyelim 

Basın özgürlük 
ve dayanışma 

günü

Milli sarayları 3,8 milyon kişi ziyaret etti 
Milli Saraylar Başkanlığına 
bağlı saray, köşk ve kasırları 
ziyaret eden yerli ve yabancı 
turist sayısı yılın ilk 6 ayın-
da yüzde 18 artarak 3 milyon 
800 bini aştı.
Konuya ilişkin yapılan açık-
lamaya göre, yılın ilk yarısın-
da Milli Saraylar’ı gezen zi-
yaretçi sayısı, önceki yılın ilk 
6 ayına oranla yüzde 18 artış 
göstererek, 3 milyon 806 bin 
297 oldu. 2’de

MTOSB 4’üncü Bölge’de ilk arazi MTOSB 4’üncü Bölge’de ilk arazi 
tahsisleri yakında başlayacaktahsisleri yakında başlayacak

Mersin Tarsus Organize 
Sanayi Bölgesi’nde baş-
vuru süreci kabul edilen 
MTOSB 4’üncü Bölge’nin 
imar planı çalışmalarında 
sona yaklaşılırken, ilk tah-
sislerin kısa süre içerisinde 
gerçekleşmesi hedefleni-
yor. Karma organize sana-
yi bölgesi olarak toplamda 
756 hektar alan üzerine ku-
rulu 3 bölgede endüstriyel 
üretimin yapıldığı Mersin 
Tarsus Organize Sanayi 
Bölgesi’nde yeni ilave alan 
çalışmaları hızla devam 
ediyor. 5’te

15 Temmuz “Şehitleri Anma 15 Temmuz “Şehitleri Anma 
Yürüyüşü” düzenlendiYürüyüşü” düzenlendi



21 Temmuz 1899’da, ABD’nin Illinois 
eyaletinin Oak Park kentinde doğar dün-
yanın en önemli yazarlarından Ernest 
HEMINGWAY…

Sadece 5 kelimelik 2 cümleyle dünyanın 
en kısa, en acıklı hikâyesini yazar: Satılık 
bebek ayakkabıları. Hiç giyilmemiş…

Buyurun size; başına pişmiş tavuktan 
daha fazla olay gelen, hastalıklarla ve 
ilginç olaylarla dolu ama dolu dolu ya-
şanılan ve intiharla sona eren bir ilginç 
yaşam hikâyesi. 2 Temmuz 1961, Pazar… 
Kimilerine göre Amerika’nın en büyük, 
kimilerine göre ise en dâhi gazeteci yaza-
rı; ağzına dayadığı bir av tüfeğiyle, yaşa-
mına son verir.

Bu bir kaza mıdır? Yoksa intihar mı? 
Yoksa tetiği çekmesine neden olabilecek, 
ızdıraplı bir genetik bozukluğunun dav-
ranışı mı? Kim bilir? Hayatta karşısına 
çıkan her türlü savaşa hiç tereddütsüz 
atılan ve katılan, savaşmasını düşündüğü 
her şeyle savaşan bir cesur yürek, bir 
yaman adam Ernest HEMINGWAY…

*****

Buyurun size bu yaramaz ve dâhi yazar 
Ernest HEMİNGWAY’in hastalıkları ve 
başına gelen olaylar:

Hemokratamoz… Kalıtsal ya da sonradan 
başa gelen ve vücuttaki demir dengesinde 
yaşanan bozuklukla ilgili bir hastalık. 
Kalıtsal olması muhtemeldir ki, babası 
ve kardeşlerinin de aynı dertten muzda-
rip olduğu bilinir ve onların da intihar 
ettiği aktarılır. Bu hastalıkta vücutta 
gereğinden fazla demir birikir ve bu arta 
kalan demiri vücuttan atmanın bir yolu 
bulunamadığında doku ve organlar ciddi 
zararlar görür. Yazarın ölümüne dair 
iddialardan biri de zaten; bu rahatsızlığa 
daha fazla katlanamadığı için, kendini 
öldürdüğüdür.

Hipertansiyon… HEMINGWAY; 1960 
sonbaharında bir uçağa atlayıp, Minne-
sota’da bulunan ve kâr amacı gütmeyen 
Mayo Clinic’e gider. Hatta kimi kaynak-
lar, uçaktayken atlamaya çalıştığını da 
belirtir. Burada tedavi görmek isteyen 
HEMINGWAY’in o sıralarda yüksek kan 
basıncı olarak bilinen hipertansiyondan 
şikâyetçi olduğu bilinmektedir.

Manik depresif… Hayattayken kimi ya-
zarlar tarafından, yaşayan en iyi yazar 
olarak tarif edilen HEMINGWAY 1920’li 
yıllarda manik depresif hastalık geçirir. 
Hatta bu dönemde agresifleşen yazarın, 

kimi yazarlara hakaretlere varan mektup-
lar yazdığı söylenir.

Alkol bağımlılığı… HEMINGWAY’in 
bağımlılıklarından biri de alkoldür. An-
cak onu buna iten ana sebepler, yazarın 
yaşadığı ve ona azap çektiren rahatsızlık-
ları olur. Yazar, içkisine çok düşkündür 
ve favori içkisi, mojito ile martinidir.

Ateşli silahla yaralanma… HEMIN-
GWAY; I. ve II. Dünya Savaşı, İspanya İç 
Savaşı gibi büyük tarihi savaşlara katıl-
mış bir yazardır. Savaşmak için orduya 
gönüllü olarak yazılır. Tıbbi nedenler ge-
reği asker olarak hizmet veremez ama bir 
ambulans şoförü olarak görev alır. Her iki 
bacağından da makineli silahla yaralanır. 
Yazar bu şarapnel parçalarını ömür boyu 
muhafaza eder.

Boks sırasında yediği yumruk… Bilen 
bilir: HEMINGWAY’in boksa karşı aşırı 
bir merak ve tutkusu vardır. Hatta yer 
yer; edebi kariyerini bir kenara bırakıp, 
boksun her şeyi olduğunu belirtir. Ço-
cukluğundan itibaren boks yapan yazar 
1930’lu yıllarda bir boks maçı sırasında 
hakemlik yapar. “Kermit Shine Forbes” 
olarak bilinen boksör, maçtaki bir havlu 
atma hadisesi sırasında HEMINGWAY’e 
bir yumruk atar. Shine daha sonraki ifa-
delerinde; yumruk

attığı kişinin HEMINGWAY olduğunu 
bilmediğini, daha sonra evine gidip özür 

dilediğinde, yazarın hiçbir şey olmamış 
gibi davranıp onu affettiğini belirtir.

Köpek balığı avı sırasında aldığı yara… 
Boks, spor ve dövüş sanatlarına meraklı 
olan HEMINGWAY’in aldığı yaralardan 
biri de, bir köpek balığı avı sırasındadır. 
I. Dünya Savaşı yıllarında, bir köpek ba-
lığı avı sırasında, gemiye doğru sürükle-
diği bir köpek balığı çığlık atar. Bu sırada 
onu öldürmeye çalışan HEMINGWAY, 
kazara kendisini vurur.

Paranoya… Yazar; hayatının sonlarına 
doğru, paranoya ve sanrılar yaşamaya 
başlar. Hatta arkadaşlarının kendisini öl-
dürmeye çalıştıklarını dâhi düşünür. Ay-
rıca hayatını ve tıbbi kayıtlarını inceleyen 
psikiyatristler; onda bipolar bozukluk, 
travmatik beyin hasarı ve narsistik kişi-
lik bozukluğu olduğunu da öne sürerler. 
Yazara; 1960’tan başlayarak yine Mayo 
Clinic’te, 36 kere şok tedavisi uygulanır.

Kaburga ve kafatası kırıkları… Ava düş-
kün olan HEMINGWAY; 1954 yılında 
Afrika’daki bir safari sırasında, birer 
gün arayla iki uçak kazası atlatır. Atlatır 
atlatmasına ama bu kazalarda kafatası, 
kaburgaları ve omurgası kırılır. Yine aynı 
kazalardan ötürü, vücudunda çeşitli ya-
nıklar meydana gelir.

*****

Güçlü bir kalemi olduğu kadar; güçlü bir 

bedene ve ruha sahip olmasaydı, hepsiyle 
nasıl başa çıkabilirdi kim bilir? Daha 
bitmedi bu arada…

HEMINGWAY’in tüm bunların dışında 
sıralayabileceğimiz belirgin rahatsızlık-
ları da şunlardır: Baş ağrısı, yorgunluk, 
sinir, şarbon, cilt kanseri, mide ağrısı, 
uykusuzluk ve libido azalması…

Ayrıca; En vahşi canlı türü olan insanlar-
la iletişiminde ve karaciğerinde fonksiyon 
bozukluğu… Ne diyelim efenim? Karak-
terde bozukluk olmasın da…

*****

Edebiyat mı? Normallik değil! Ya ede-
biyatçılar ve sıra dışı yaşamları? Nasıl 
olmasını bekliyorduk ki! Bin yıllardır 
süregelen evrende aynı kelimelere bu 
kadar farklı anlamlar yükleyip, yepyeni 
ve bakire cümleler kuran bu ustalar için. 
Duyguları ve yaşantıları da sıra dışı işte. 
Verilenle yetinmeyen; hep başka şeylerin, 
denenmemişin, özgünlüğün peşinde ko-
şan, sıra dışı farklı yaşamlar…

Hayatını kendi istediği şekilde yaşayan, 
toplumsal kalıplara boyun eğmeyen; tüm 
yaşanmışlıkları ve aforizmalarıyla hep 
kalemini kuvvetlendiren özel insanlar, iyi 
ki gelip geçmişler yaşamımızdan, iyi ki 
üretmişler hep ve var olmuşlar…

Sonsuza kadar yüreğimizde yaşayacak-
lar…
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Satılık Bebek 
Ayakkabıları. 

Hiç Giyilmemiş...

Milli Saraylar Başkan-
lığına bağlı saray, 
köşk ve kasırları 

ziyaret eden yerli ve yabancı 
turist sayısı yılın ilk 6 ayında 
yüzde 18 artarak 3 milyon 800 
bini aştı.
Konuya ilişkin yapılan açıkla-
maya göre, yılın ilk yarısında 
Milli Saraylar’ı gezen ziya-
retçi sayısı, önceki yılın ilk 
6 ayına oranla yüzde 18 artış 
göstererek, 3 milyon 806 bin 

297 oldu.
 Türkiye’nin önde gelen tarihi 
ve kültürel mirası olan Top-
kapı Sarayı, 1 milyon 964 bin 
532 kişiyi konuk etti. Topkapı 
Sarayı’nın ziyaretçi sayısının 
artışında Mukaddes Emanet-
ler Sergisi, Hat Levhalar ve 
Yazı Araç Gereçleri Sergisi, 
Hazine Sergisi, Padişah El-
biseleri Sergisi ve Mecidiye 
Köşkü’nün açılışı etkili oldu. 
Dolmabahçe Sarayı’nı 660 bin 

922 kişi ziyaret ederken, Ana-
dolu yakasındaki Beylerbeyi 
Sarayı ise 220 bin 870 kişiyi 
ağırladı. Milli Saraylara bağlı 
mekanlarda yabancı turist sa-
yısı, 1 milyon 202 bin 560’tan, 
1 milyon 341 bin 344’e çıktı. 
Anadolu yakasında başta Bey-
lerbeyi Sarayı olmak üzere 
Küçüksu Kasrı, Beykoz Me-
cidiye Kasrı, Beykoz Cam ve 
Billur Müzesi’ni gezen yaban-
cı ziyaretçi sayısı yüzde 91 ar-

tışla 80 bin 121 oldu. 
Çamlıca Camii külliyesi içeri-
sinde yer alan ve açıldığı gün-
den bu yana ücretsiz gezilen 
İslam Medeniyetleri Müzesi’ni 
(İMM) yılın ilk yarısında 439 
bin 421 kişi ziyaret etti. Bey-
koz Cam ve Billur Müzesinde 
ise 66 bin 208 turist konuk 
edildi. Milli Saraylar’a bağ-
lı yapıların sadece bahçesini 
gezmek ve görmek isteyenle-
rin sayısı ise 94 bin 636 oldu.

MİLLİ SARAYLARI 3,8 MİLLİ SARAYLARI 3,8 
MİLYON KİŞİ ZİYARET ETTİ MİLYON KİŞİ ZİYARET ETTİ 

Mersin Gazeteciler Cemiyeti’mizin basılı yayın 
organı olan Mersin Gazeteciler Cemiyeti gaze-
temizdeki “Mersin’de Kültür Sanat” gündemiy-
le yine sizlerle birlikteyiz.
Sıcakların Mersin’i iyice bunalttığı bu ayda ger-
çekleşecek kültür sanat etkinliklerine gelince:

*** Şinasi Develi Mersin Kent Ödülü Yürütme 
Kurulu, 1 Ağustos Salı günü Şinasi Develi Mer-
sin Kent Ödülü başvuruları için duyuruya çık-
tı. 22 Ocak 2020 tarihinde aramızdan ayrılan 
Mersinli Avukat Şinasi Develi’nin kente yaptığı 
katkıların bilinirliğini artırmak ve Mersin ile 
ilgili yapılacak yeni çalışmaları teşvik etmek 
amacıyla düzenlenen Şinasi Develi Mersin Kent 
Ödülü’ne başvurular, 1 Ekim 2023 ile 30 Kasım 
2023 tarihleri arasında kabul edilecek.

2020 yılında Kültürhane çatısı altında yapılan 
Şinasi Develi’yi Anma Toplantısında katılım-
cılar tarafından ortaya atılan bir fikrin yaşama 
geçirilmesiyle başlayan Şinasi Develi Mersin 
Kent Ödülü’nün Mersin tarihini, kültürünü, de-
ğerlerini görünür hale getirmesi hedefleniyor.

Bağımsız bir fikir platformu olarak çalışmala-
rını yürüten Şinasi Develi Mersin Kent Ödülü 
Yürütme Kurulu’nda bu yıl;
Abdulla Sert,
Baha Akıner,
Burçak Görel,
Cavide Develi Gürani,
Demet Şaman Tarlakazan,
İbrahim Evrim,
Monika Kuki,
Nazife Bilgin Hazar
ve Senem Duruel Erkılıç yer alıyor.

Tüm disiplinlere açık olan Şinasi Develi Kent 
Ödülü’ne başvurular 1 Ekim 2023 ile 30 Kasım 

2023 tarihleri arasında kabul edilecek. Baş-
vurular mersinkentodulu@sinasideveli.com 
adresine elektronik posta yoluyla yapılabilir. 
Mersin’in kent merkezine ilişkin (Mezitli, Ye-
nişehir, Toroslar ve Akdeniz ilçe sınırları) her 
türlü bilimsel araştırma ve sanatsal yapıt müel-
lifi ödüle başvurabilecek ya da aday gösterile-
bilecek.

*** 34 yıllık geçmişiyle kente sanat ve kültür 
anlamında çok şeyler katan İçel Sanat Kulü-
bü’nde, 2 Ağustos Çarşamba günü Mersin Türk 
Sanat Müziği Derneği Şef Meltem Vural yöneti-
minde bir konser düzenliyor. Kulüp bahçesinde 
saat 19.00’da gerçekleşecek olan konserin adı: 
Bir Yaz Dinletisi…

*** Sosyal Sanathane’nin Mersin’de birçok 
farklı alanda düzenleyeceği atölye çalışmaları 
3, 4, 5 ve 6 Ağustos tarihlerinde yapılacak.

Etkinlik listesi şu şekilde:
03 Ağustos Perşembe, saat 19:00, The Green 
Kitchen (Yenişehir)
04 Ağustos Cuma, saat 14:30, Grond Coffee & 
Eatery Co
Aynı gün, saat 19:00, Nous Coffee (Pozcu/Ye-
nişehir)
05 Ağustos Cumartesi, saat 15:30, Pubquila So-
kak Bistro (Göçmen)
Aynı gün, saat 19:00, Moc Coffee Roastery 
(Mezitli)
Ve 06 Ağustos Pazar, saat 15:30, Moc Coffee 
Roastery (Mezitli)

Gelecek ay tekrar görüşmek üzere.

İnanıyorum: Bir gün sanatla yeşerecek gönüller 
getirecek bu dünyaya barışı. Hep ve daima, sa-
natla ve esen kalın; hoşça kalın.

Temmuz 2023 
Mersin'de Kültür Sanat

Yayıncılar tarafından 2022 yılın-
da 69 bin 211 kitap yayımlandı. 
Satılan kitap bandrolü sayısı ise 
geçen yıl bir önceki yıla göre 
yüzde 13,3 azalarak 380 milyon 
269 bin 402 oldu.
Türkiye İstatistik Kurumu, 2022 
yılına ilişkin yazılı medya ve 
uluslararası standart kitap nu-
marası istatistiklerini (ISBN) 
açıkladı. Buna göre, gazete ve 
dergi sayısı, geçen yıl bir önceki 
yıla kıyasla yüzde 9,2 azalarak 4 
bin 48 oldu. Bu yayınların yüzde 
53,9’u dergilerden oluştu. Gaze-
te ve dergilerin tirajı, söz konusu 
dönemde yüzde 8,3 azaldı. 
Ülkede 2022’de yayımlanan ga-
zete ve dergilerin yıllık toplam 
tirajı 848 milyon 365 bin 241 

olarak hesaplandı, bunun yüzde 
95,4’ünü gazeteler oluşturdu. Ga-
zetelerin yüzde 28,1’i haftada 2-6 
gün arası, yüzde 25,8’i haftalık, 
yüzde 19,7’si aylık, dergilerin 
ise yüzde 21,3’ü 3 aylık, yüzde 
20,9’u aylık, yüzde 17,2’si 6 aylık 
olarak yayımlandı. 
Gazetelerin yıllık tirajının yüzde 
88,2’sini günlük, yüzde 7,9’unu 
haftada 2-6 gün arası, yüzde 
2,6’sını haftalık olarak yayım-
lanan gazeteler, dergilerin yıllık 
tirajının ise yüzde 64,8’ini aylık, 
yüzde 12,1’ini üç aylık, yüzde 
10,3’ünü 2 aylık, yüzde 4,8’ini 
haftalık yayımlanan dergiler 
oluşturdu. Yayınlanan dergile-
rin yüzde 17,6’sı sektörel/mes-
leki, yüzde 14’ü akademik, yüz-

de 8,6’sı edebiyat/tarih içerikli 
olurken gazetelerin yüzde 90,8’i 
siyasi/haber/güncel, yüzde 2,1’i 
yerel yönetim, yüzde 1,6’sı sek-
törel/mesleki içerikli yayımlandı. 
Basın İlan Kurumunun idari ka-
yıtlarından elde edilen bilgilere 
göre, 2022 yılında resmi ilan ve 
reklam bedelleri yüzde 56,1 ar-
tarak 956 milyon 63 bin 833 lira 
oldu. 

Yayımlanan materyallerin sayısı 
2022 yılında 2021’e göre yüzde 
4,1 azalarak 83 bin 653 oldu. Ya-
yıncılar tarafından 2022 yılında 
69 bin 211 kitap, 377 elektronik 
kitap (DVD, VCD, CD), 13 bin 
246 web tabanlı elektronik kitap, 
559 konuşan kitap (çevrim içi, 
kaset, CD, DVD) ve 260 diğer 
olmak üzere toplam 83 bin 653 
materyal için ISBN alındı. 

Satılan kitap bandrolü sayısı ge-
çen yıl bir önceki yıla göre yüzde 
13,3 azalarak 380 milyon 269 bin 
402 oldu. Yayınlar konularına 
göre incelendiğinde, materyalle-
rin yüzde 24,2’si eğitim, yüzde 
19,9’u yetişkin kurgu edebiyat, 
yüzde 20,7’si akademik, yüzde 
15,7’si yetişkin kültür, yüzde 14’ü 
çocuk ve ilk gençlik, yüzde 5,4’ü 
ise inanç konulu yayımlandı.

Türkiye’de geçen yıl 69 bin 211 kitap yayımlandıTürkiye’de geçen yıl 69 bin 211 kitap yayımlandı



Bu sene de 24 Temmuz’u buruk bir 
şekilde kutladık.“Basın Bayramı” veya 
“Gazeteciler ve Basın Bayramı” gibi 
çeşitli adlarla anılsa da özü “Basında 
Sansürün kaldırılışı” günüdür. Biz 24 
Temmuzu daha çok “Basın Özgürlük 
ve Dayanışma Günü” olarak kutluyoruz 
.İşin bayram boyutunu çoktan geçtik ama 
özgürlük ve dayanışmada bile kutlanacak 
bir şey kalmadı. 

Sansür kalkmıştır belki ama baskıcı 
rejim dünyanın her tarafında üstü 
kapalı olarak basının üzerinde etkisini 
göstermektedir.Gazetelerin ilk ortaya 
çıktığı ve yaygınlık kazanmaya başladığı 

dönemlerden itibaren bu günlere kadar 
dünyanın her yerinde idari otorite ile 
basın arasındaki ilişki büyük sorunların 
yaşandığı bir alan olmuştur. 

Basının, toplumu ve bireyleri etkileme, 
kamuoyu oluşturma bakımından 
elinde bulundurduğu güç karşısında 
yönetimlerin, basını yönlendirme, 
şekillendirme ve kısıtlama yoluna 
gittikleri hep görülmüştür. 

24 Temmuz 1908 yılında ülkemizin 
gelişmesi için atılmış en büyük 
adımlardan biri olan basında sansürün 
kaldırılması ile gazetecilerin özgürlükleri 
ile alakalı önemli gelişmeler yaşansa da 
yetersiz kalan kanunlar gazetecileri zor 
duruma da bırakmaktadır.

Basın susturularak değil, özgürleştirilirse 
demokrasinin gereği yapılmış olur. Bir 
yanda sansürün kaldırılışı kutlanırken, 
diğer yanda gazetecilerin temel hak ve 
özgürlüklerini kısıtlayıcı, düşünceyi 
ifade özgürlüğünü yok edici, halkın 
haber alma ve bilgi edinme hakkını 

ortadan kaldıran unsurlara karşı 
tedbirlerin de acil olarak alınması lazım.

Hükümetler, yerel yönetimler 
demokrasimizin standartlarının 
yükselmesi ve basın mensuplarımızın 
daha özgür bir ortamda mesleklerini 
icra edebilmeleri için yoğun çaba 
göstermelidirler.Medya mensupları ve 
yöneticileriyle bir araya gelerek, basın 
özgürlüğü konusunda atılması gereken 
adımları demokratik bir ortamda 
tartışmaya, ele almaya çalışmalıdırlar 
buna özel bir  hassasiyet göstermeye, 
hak ve özgürlüklerin geliştirilmesi 
yönünde adımlar atmaya çalışmalıdırlar. 
Düşüncelerin, görüşlerin ve haberlerin 
kamuoyuna ulaştırılması demokrasinin 
sağlıklı şekilde işlemesi açısından çok 
önemlidir. 

Bununla birlikte basının da 
sorumluluklarının bilinciyle hareket 
etmesi gerekir.

Hukukun evrensel standartlarına bağlı 
kalınmasının ve basın özgürlüğünün 

istismar edilmemesinin yanı sıra; doğru 
haber verme, tarafsızlık, özel hayata 
ve kişi haklarına saygı gibi ilkelerin 
gözetilmesi de önem taşımaktadır. 
Türk basını her zaman bu ilkeleri üstün 
tutmalıdır.

Basın meslek ilkelerine uygun, kişi hak 
ve hürriyetlerine saygılı, tarafsız ve 
objektif bir yayıncılık anlayışı; toplumda 
basına güveni artırmasının yanında, 
kamuoyunun yanlış bilgilendirilerek 
yönlendirilmesinin ve dezenformasyonun 
önüne geçilmelidir. Toplumsal değerlere 
saygılı, sorumluluk bilinci içinde, 
tarafsız bir anlayışla görevini yerine 
getiren özgür basın, demokratik toplum 
düzeninin korunmasının en büyük 
güvencesidir. 

***

15 Temmuz 2016 yılında meydana gelen 
darbe girişimi karşısında Türk milletini 
destansı bir irade gösterdi.2016 yılının 
15 Temmuz gecesi; erkeğiyle, kadınıyla, 
genci ve yaşlısıyla hemen herkes ülkenin 

istiklali için uçakların, tankların, 
kurşunların karşısına geçerek hainlere 
gereken dersi verdi.

Bu destansı direniş ve irade milletimizin 
birliğinin, beraberliğinin, kardeşlik 
duygularının asla bozulamayacağını bir 
kez daha tüm dünyaya göstermiş oldu.15 
Temmuz’dan sonra artık hiç kimse 
milletin iradesine el uzatmayı aklının 
ucundan bile geçiremeyecektir. 

Geceye yenilmeyen her insana ödül 
olarak bir sabah, bir gündüz ve bir güneş 
vardır.Geceye yenilmeyen kahramanlar, 
uçaklara, helikopterlere, tanklara, 
namlulara karşı durmaları sonrasında, 
vakit sabaha döndüğünde, geceye 
yenilmeyen kahramanlar günün sonunda 
ülkenin istikbalini kurtarmış olmanın 
haklı gururunu yaşamışlardır.

2016 yılının 15 Temmuz gecesi, 
milletimizin istiklalini ve ülkemizin 
istikbalini korumak için uçakların, 
tankların, kurşunların karşısına dikilen 
kahraman milletimizin her bir ferdini 
minnet ve şükranla anıyoruz.  
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Geçen yıl olduğu gibi yine ma-
halle meydanında organize edi-
len İkinci Esenli Üzüm Şenli-
ğine; Mersin Valisi Ali Hamza 
Pehlivan, Akdeniz Kaymakamı 
Zeyit Şener, Mersin Milletvekil-
leri Havva Sibel Söylemez, Ali 
Kıratlı ve Faruk Dinç, AK Parti 
İl Başkanı Adem Aldemir, MHP 
İl Başkanı Serdar Soydan, üre-

ticiler, bürokratlar, muhtarlar, 
meslek odaları ile sivil toplum 
örgütü temsilcileri ile her yaştan 
vatandaş katıldı. Sıcak havaya 
rağmen insanların akın ettiği 
etkinlikte, ilgi nedeniyle mey-
danda yer bulamayan yüzlerce 
vatandaş şenliği, meydanın et-
rafındaki kayalıklara oturup iz-
ledi. Protokol üyelerinin bağbo-
zumuna katılıp dalından üzüm 
kesmesiyle başlayan şenlik; 
müzik dinletileri, çeşitli gösteri-
ler ve çocuk aktiviteleri, ödüllü 
en güzel üzüm yarışması, halk 
oyunları gösterisi ve akşam sa-
atinde düzenlenen Ayşe Dinçer 
konseri ile devam etti. 

Vali Pehlivan; “Esenli, en 
güzel üzümün yetiştirildiği 

bölgelerimizden birisi”

Şenliğin açılışında konuşan 
Mersin Valisi Ali Hamza Peh-
livan; ‘Bağa bak üzüm olsun, 
yemeye gözün olsun’ atasözünü 
hatırlatarak; “Bugün Esenli ma-

hallemizde görüyoruz ki emek-
tar çiftçilerimiz bağa bakmış, 
üzümü yetiştirmiş. Ve bugün de 
bereketini herkes ile paylaşıyor. 
Bu sene ürün de pazarlaması da 
bereketli. Verilen emeğin boşa 
gitmediğini, karşılığını buldu-
ğunu gösteriyor” dedi. Üzümün, 
insanlık tarihi kadar eski ve 
sağlığa çok faydalı bir ürün ol-
duğunu kaydeden Vali Pehlivan, 
şöyle konuştu; “Birçok üründe 
olduğu gibi bağcılığın da anava-
tanı Anadolu’dur. Dünya üzerin-
de yaklaşık 80 milyon ton üzüm 
üretiliyor. Bunun da yaklaşık 5 
milyon tonu da ülkemizde üre-
tiliyor. Ülkemizde de yaklaşık 
400 bin ton üzüm üreten Mersi-
nimiz ikinci sıradadır. Çukuro-
va çok bereketli, Mersinimizin 
toprakları çok bereketli. Üzüm, 
ilimiz ekonomisi için de önem-
li bir ürün. İlimizde 15 farklı 
türde üzüm çeşidi yetiştiriliyor. 
En güzel üzümün yetiştirildiği 
bölgelerimizden birisi de Esenli 
Mahallemiz. Festivalle birlikte 
üzüm, daha çok dikkat çekme-

ye başladı. Üreticimiz her geçen 
gün daha özveri ve heyecanla 
üzüm üretiyor. Hele ki emeğinin 
karşılığını gördükçe de elbette 
çok daha istekli bir şekilde üzüm 
üretimini gerçekleştiriyor. Hem 
Akdeniz hem de Mersin’e değer 
katan festivaller, hizmet ve ça-
lışmaları eri dolayısıyla Akdeniz 
Belediye Başkanımız Sayın Gül-
tak’ı hem kutluyor hem de teşek-
kür ediyorum.”

Başkan Gültak; “Tüm 
Türkiye’nin dikkati Esenli’ye 

çevrildi”

Akdeniz Belediye Başkanı M. 
Mustafa Gültak da konuşma-
sında, geçen yıl ilki düzenle-
nen şenlik sayesinde bölgede 
üretilen üzümlerin çok büyük 
bir bölümünün bu yıl ihraç edil-
diğini, bundan da mutlu ve gu-
rurlu olduklarını anlattı. Tüm 
Türkiye’nin dikkatinin Esenli’ye 
döndüğünün altını çizen Başkan 
Gültak, “Esenli’ye gelen ihracat-

çıların sayısı artmış. Böylelikle 
rekabet oluyor. Tabi rekabet ar-
tınca da ürünün fiyatı yükseli-
yor. Aynı durumu Karaduvar’da 
da yaşadık. Geçen yıl iki günde 
100 bin kişiyi ağırladık. Geçen 
sene İtalya’dan Karaduvarlı ba-
lık üreticilerimizi arayıp sardal-
ya istediler. Bölgedeki balık res-
toranlarının da işleri açıldı, artık 
sadece hafta sonu değil hafta içi 
de müşteri ağırlıyorlar” dedi.

“Eylül ayında da gül festiva-
lini düzenleyeceğiz”

Mersin ve Akdeniz’in kaderi-
nin değiştiğini söyleyen Başkan 
Gültak; değişimin, dönüşümün 
ve yeniliğin önünde artık hiçbir 
engelin duramayacağını ifade 
etti. Başkan Gültak; “Üzüm şen-
liğimizin, Esenli ve bölge üre-
ticilerine fayda sağlaması beni 
gururlandırdı. Bundan sonra da 
şenliğimiz devam edecek. Göre-
ve geldiğimizde planladığımız 
3 festivalimizin ikisini gerçek-
leştirdik. Biri Karaduvar Balık 
Festivali, diğeri Esenli Üzüm 

Şenliği idi. İnşallah Eylül ayı 
sonunda da gül festivalimizi 
düzenleyeceğiz. Çünkü Mersin, 
kesme gülde Türkiye ikincisi 
durumunda ve bu üretimin çoğu 
da Akdeniz’de yapılıyor” diye 
konuştu.

Yılmaz; “Köyümüzün, 
ilçemizin ve ilimizin katma 

değeri yükseliyor”

Mersin Ziraat Odası Başkanı 
Musa Yılmaz ise, geçen yıl ya-
şanan sıkıntılara dikkat çektik-
lerini hatırlattı, ancak bu yıl ise 
çiftçinin emeğinin karşılığını 
alabildiğini ifade etti. Başkan 
Gültak’a teşekkür eden ve şen-
liğin devamını dileyen Yılmaz, 
“Bu sayede köyümüzün, ilçe-
mizin, ilimizin katma değeri de 
yükselir. Emeklerinden dolayı 
Akdeniz Belediye Başkanımı-
za, belediye çalışanlarımıza ve 
muhtarımıza çok çok teşekkür 
ediyorum” diye konuştu.

Esenli Mahalle Muhtarı Fey-
yaz Görgülü de konuşmasında, 
“Gültak Başkanımızla Esenli’de 
yeni bir çığır açıldı. Üzüm şen-
liğimizin ikincisinin gururu-
nu yaşıyoruz. Festivalde emeği 
geçen Sayın Başkanıma, birim 
müdürlerine, günlerdir bura-
da emek veren arkadaşlarıma, 
Esenli köyü halkına ayrı ayrı te-
şekkür ediyorum” dedi.

Şenlikte Mersin Milletvekilleri 
Havva Sibel Söylemez ile Ali 
Kıratlı da bu Üzüm Şenliği’ni 
Akdeniz ve Mersin’e kazandı-
ran, Esenli üzümünün Türkiye 
ve dünya çapında tanınmasını ve 
tercih edilmesini sağlayan Ak-
deniz Belediye Başkanı M. Mus-
tafa Gültak ve bölge üreticilerine 
teşekkür ettiler. Sıcak havaya 
rağmen bini aşkın kişinin ziyaret 
ettiği ve birbirinden farklı etkin-
liklerin organize edildiği İkinci 
Esenli Üzüm Şenliği, akşam sa-
atlerinde düzenlenen Ayşe Din-
çer konseri ile devam etti. 

AKDENİZ BELEDİYESİNİN DÜZENLEDİĞİ 2. ESENLİ 
ÜZÜM ŞENLİĞİ BİNLERİN KATILIMIYLA GERÇEKLEŞTİ

Akdeniz Belediyesi’nin, bu yıl ikincisini düzenlediği “Esenli 
Üzüm Şenliği”; çok yoğun bir ilgi ve 7’den 70’e her kesimden 
vatandaşın katılımı altında gerçekleşti. Binlerce kişinin ziyaret 
ettiği şenlikte bağbozumu yapıldı, en lezzetli üzümler yarıştı, 
akşam saatlerinde düzenlenen konser ile heyecan doruklara 
ulaştı. İkincisi gerçekleşen şenlik sayesinde Esenli’nin üzümü 
tüm Türkiye ve dünyaya tanıtıldı. 

Basın özgürlük 
ve dayanışma 

günü
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Mersin Gazeteciler 
Cemiyeti Yöne-
tim Kurulu, Mer-

sin Ticaret ve Sanayi Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı 
seçilen Hakan Sefa Çakır’ı 
ziyaret ederek, hayırlı olsun 

dileklerini ilettiler.
Ziyarette MTSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Hakan Sefa 
Çakır, “Bugün yeni bir sayfa 
açtık” diyerek, önümüzde-
ki süreçte kent ekonomisini 
güçlendirmek adına Oda 

Yönetimi, Meclisi, Komi-
teleri, kentteki sivil toplum 
kuruluşları, kurumları, der-
nekleriyle; el ele, birlik ve 
beraberlik içinde çalışacak-
larını söyledi. Mersin Ga-
zeteciler Cemiyeti Başkanı 

Rüstem Kaya Tepe de Yöne-
tim Kurulunu tebrik ederek 
destek mesajı verdi. ”Bizim 
beklentimiz bundan sonra 
kentin eksik kalan yatırımla-
rının takipçisi olmanız. Biz 
de sizlerin yaptığı çalışmala-

rı gerekli yerlere taşıyacağız. 
Kentimiz adına verdiğiniz 
birlik ve beraberlik mesajı 
çok kıymetli. Bizler de kent 
gazetecileri olarak iyi olan 
her konuda destek vermeye 
hazırız” dedi.

MGC YÖNETİMİNDEN MGC YÖNETİMİNDEN 
MTSO’YA ZİYARETMTSO’YA ZİYARET

Mersin Ticaret ve Sanayi Odası-
nın önceki dönem başkanı Sayın 
Ayhan Kızıltan, Mersin Gazete-
ciler Cemiyetini ziyaret ederek 
basın mensupları ile bir araya 
geldi. Ziyaretinde, MTSO’da gö-
rev yaptığı süre içinde kendisine 
verilen destekten dolayı gazete-
cilere teşekkür eden Kızıltan, ye-
rel basının kentler açısından son 
derece önemli olduğuna dikkat 
çekti.  Görevde olduğu süreçte 
elinden geldiğince tüm Mersin’i 

kucaklamaya çalıştığını anlatan 
Ayhan Kızıltan, “Görev yaptığım 
süreçte Mersin’in ve tüm üyele-
rimizin başını öne eğdirmedim, 
her ortamda, her platformda ba-
şarıyla ve gururla temsil ettiğime 
inanıyorum. Kamu kurumları ve 
belediyeler ile de çok iyi ilişkiler 
içinde olduk, kurumlararası iş 
birliği geliştirdik. Tüm kamu ve 
belediye yöneticilerine de teşek-
kür ediyorum. Ve tabii Mersin 
halkıyla da çok samimi, kalpten 

kalbe bir iletişim oldu aramız-
da, bu iletişim hiç kesilmeyecek. 
Nereye gidersem sevgi ve sami-
miyetle karşılanmam da ayrıca 
guru veriyor bana. Tüm Mersin 
halkına da yürekten teşekkür 
ediyorum. Ben Mersin’in tam 
kalbindeyim, Mersin de benim 
kalbimde; Mersin’in gündemiyle 
ilgilenmeye, dertleriyle dertle-
nip, Mersin sevdamızın ateşini 
daha da yükselteceğiz” ifadeleri-
ni kullandı.

“Mersin’in dertleriyle “Mersin’in dertleriyle 
ilgilenmeye devam edeceğim”ilgilenmeye devam edeceğim”

24 Temmuz Basında Sansürün Kaldırılışının 115. yıldönümü se-
bebiyle Mersin Gençlik ve Spor İl Müdürü Ökkeş Demir Mersin 
Gazeteciler Cemiyeti’ni ziyaret ederek gazetecilerin birlik bera-
berlik ve dayanışma gününü kutladı.

Ökkeş Demir Ökkeş Demir 
“Birlik beraberlik “Birlik beraberlik 
ve dayanışma ve dayanışma 
gününü” ziyaretigününü” ziyareti

Mersin Büyükşehir Belediyesi Başkan da-
nışmanı Bedrettin Gündeş, MGC’yi ziya-

ret ederek gazeteciler ile bir araya geldi.

Mersin Damızlık Sığır 
Yetiştiricileri Birliği 
Başkanı Nuri Demir-
baş, 11,5 lira olarak 
belirlenen çiğ süt tav-
siye fiyatını, üretim 
maliyetine göre yeterli 
bulmadıklarını belir-
terek, çiğ süt fiyatının 
yüzde 70 oranında 
artmasını istediklerini 
söyledi.
Ulusal Süt Konseyi 

(USK)tarafından yapı-
lan resmî açıklamada, 
1 Ağustos 2023 tari-
hinden itibaren geçer-
li olmak üzere yüzde 
3,6 yağ ve yüzde 3,2 
protein içeriğine sa-
hip çiğ inek sütü tav-
siye satış fiyatı 8,50 
TL’den 11,50 TL ola-
rak belirlendi.  Açık-
lanan fiyata 50 kuruş 
olan destek priminin 
dahil edilmediği ifade 
edilirken, soğutma, 
nakliye ve diğer cari 
giderlerin üretici ta-
rafından karşılanması 
durumunda bu gider-
lerin üreticiye ilave 
olarak ödeneceği du-
yuruldu. Ayrıca, baz 
alınan yağ ve protein 
oranlarındaki her bir 
dizyem için 17 kuruş 
fark uygulanacağı bil-
dirildi. 
Çiğ süt fiyatının, üre-
tim maliyetini karşıla-
madığını ve durumda 
üreticinin zarar ede-

ceğini aktaran Nuri 
Demirbaş, Toprak 
Mahsulleri Ofisi’nin 
(TMO), arpa ve mısır 
satışlarının piyasa fi-
yatları üzerinden yap-
tığını belirterek, girdi 
maliyetlerinin düşü-
rülmesi için gerekli 
adımların atılması 
konusunda çalışmala-
rın yapılmasını talep 
etti. Demirbaş, “Çiğ 

süt fiyatı 8,5 TL’den 
11,5 TL’ye çıkarıldı. 
Fakat USK, 1 Litre çiğ 
süt maliyetini 10,54 
TL olarak belirlemiş-
ti. Üreticinin kazanç 
sağlaması imkânsız 
hale geldi. Asgari 
ücret artış oranı ka-
dar artış olması biz 
üreticileri memnun 
edebilirdi. Üretim 
maliyetine göre bu 
fiyatlar yeterli değil. 
Üreticiler olarak, süt 
fiyatlarının tekrar art-
masını istiyoruz” diye 
konuştu. Demirbaş 
ayrıca, asgari ücret ve 
akaryakıta yapılan son 
zamlardan önce çiğ 
süt üretim maliyeti-
nin 10,54 olarak hesap 
hesaplandığına dikkat 
çekerek, son zamların 
üzerinden bir hesap-
lama yapılarak üretim 
maliyetinin yeniden 
tespit edilmesinin 
daha doğru ve gerçek-
çi olacağını kaydetti.

Demirbaş “Çiğ 
süt fiyatı yüzde 
70 artırılmalı”

Toroslar’a birçok yenilik-
çi proje kazandıran To-
roslar Belediye Başkanı 

Atsız Afşın Yılmaz; “Göreve 
geldiğimiz günden bugüne ka-
dar vatandaşlarımızın beklenti 
ve ihtiyaçlarını doğru bir şe-

kilde tespit ettik. Ulaşımdan 
imara, kültür sanattan eğitime, 
tarımdan hayvancılığa, sağlık-
tan spora kadar birçok fiziki ve 
sosyal projelerimizi halkımızla 
buluşturmaya devam ediyoruz” 
dedi.

 “4 YILDA TOROSLAR’IN 
DÖRT BİR YANINDA OLDUK”

“Toroslar Belediyesi olarak en zor 
günlerde en özel projelerle vatan-
daşlarımızın yanında olduk. Biz 
birlikte güçlüyüz. Neye ihtiyaç 
varsa oradayız” diyen Başkan 
Yılmaz; “Çevik ve sosyal bele-
diyecilik anlayışıyla hizmetlerle 
dolu 4 yılı geride bıraktık. Tüm 
dünyayı etkisi altına alan, ulusal 
çapta mücadele ettiğimiz koro-
navirüse karşı Sosyal ve Çevik 
Belediyeciliğin en güzel örnek-
lerini gösterdik. Tam kapanma 
döneminde Gönül Bağı Projesi’ni 

başlattık. İlçemizin tüm ihtiyaç-
larını Gönül Bağı Birimlerimizle 
çözüme kavuşturduk. Salgınla en 
ön cephede savaşan sağlık kah-
ramanlarımızın anısını yaşatmak 
adına Korukent Mahallemizde 

“Sağlık Kahramanları Parkı’nı” 
inşa ettik.11 ilimizi etkileyen dep-
rem felaketinin yaralarını sarmak 
için depremin hemen ardından te-
yakkuza geçtik.  Afet bölgesinde-
ki arama kurtarma çalışmalarının 
ardından enkaz kaldırmaya, yar-
dım malzemelerinin ulaştırılma-
sından depremzedelerin Mersin’e 
getirilmesine kadar gece gündüz 
ekiplerimiz, iş makinelerimiz ve 
araçlarımızla destek verdik. Ko-
naklama, sıcak yemek, giyim, 
psikolojik destek, sağlık, Çocuk 

Danışma Merkezi, araç koordi-
nasyon ve özel gereksinimli birey 
desteği hizmetinin verildiği Acil 
Destek Merkezimiz ile deprem-
zede vatandaşlarımıza yardım eli-
mizi uzattık” diye konuştu.

“ŞEHRİ GELECEĞE TAŞIYACAK 
ÇALIŞMALAR YAPIYORUZ”

El ele, gönül gönüle Mersin’e 
daha nice projeler kazandıracak-
larını kaydeden Başkan Yılmaz, 
konuşmasına şöyle devam etti; 
“Düzenlediğimiz toplantılar ve 
mahalle ziyaretlerimiz ile sorun-
ları birinci ağızdan dinleyerek 
ortak çözüm yolları konusunda 
karşılıklı fikir alışverişinde bu-
lunuyoruz. Kent mobilyalarını, 
atölyelerimizde ürettik. Böylece 
hem tasarruf sağladık hem de 
ekonomiye katkıda bulunarak, 

ihtiyaçları anında giderdik. Kilit 
Parke Üretim Tesisimizde imal 
ettiğimiz parke, sıcak asfalt, bor-
dür ve kaldırım çalışmalarımızın 
yanında yeni yollar açarak ulaşı-
mı daha da konforlu hale getir-
dik.1453 rakımlı Arslanköy Yay-
lası’nda düzenlediğimiz Toroslar 
Kar Festivali ile Mersinimizin 
kış turizminde de bir marka oldu-
ğunu tüm Türkiye’ye gösterdik. 
23 branşta açtığımız kurslarla 
yılın 4 mevsiminde spor yapma 
imkânı sunuyoruz. TFF 2. Lig’de 
kentimizi temsil edecek olan Yeni 
Mersin İdman Yurdu için kolları 
sıvadık. Mülkiyeti belediyemize 
ait olan Korukent Mahallesi’nde 
bulunan Prof. Dr. Aziz Sancar 
Gençlik Merkezi’ndeki idari bina 
ve tesisi, belediye meclis kara-
rıyla 10 yıl süre ile Mersin İd-

man Yurdu A.Ş. Spor Kulübü’ne 
tahsis ettik. 48 branştaki Teknik 
ve Mesleki Eğitim Kurslarımız 
(TORTEK) ile binlerce kişiye 
meslek edindiriyoruz. Tarıma ve 
çiftçilerimize destek projeleri-
mizle öncü çalışmalar yaptık. To-
roslar Kadın ve Çocuk Danışma 
Merkezimiz ile uzman psikolog-
lar eşliğinde danışmanlık hizmeti 
veriyoruz. Kariyer Merkezimiz 
ile vatandaşlarımızın iş bulma-
larına ve işverenlerin de nitelikli 

eleman ihtiyacına çare oluyoruz. 
Eğitimde fırsat eşitliğini amaç-
ladık. Toroslar Akademi Proje-
miz kapsamında 8. ve 12. sınıf 
öğrencilerimiz için ücretsiz Des-
tekleme Kurslarını açtık. Üni-
versite kazanan öğrencilerimizin 
eğitimlerine katkıda bulunmak 
ve ailelerin yükünü hafifletmek 
amacıyla lisans 3.200 TL, ön li-
sans 1.600 TL olmak üzere 1.294 
öğrencimize burs desteğinde 
bulunduk. Mersin’in en büyük 
Çocuk Şenliği’ni Toroslarımızda 
çocuklarımızla buluşturduk. On 
bir ayın sultanı Ramazan ayının 
manevi atmosferini düzenledi-
ğimiz iftar yemeği ve Ramazan 
panayırı ile yeniden yaşatıyoruz. 
“Hayır Çarşısı” ile binlerce dar 
gelirli vatandaşımızın ihtiyacını 
karşılamaya devam ediyoruz.” 

“ÇEVRE KONUSUNDA ELDE ETTİĞİMİZ
 HER BAŞARI İÇİN GURURLUYUZ”

Başkan Yılmaz, çevre konusu-
na hassasiyetle yaklaştıklarını 
vurgulayarak; “Sokakta Temiz-
lik Var” Projemiz ile günlük 
temizlik yapılmasının yanı sıra 
mahallelerimiz periyodik olarak 
baştan aşağı temizleniyor. Çev-
re, Şehircilik ve İklim Değişik-
liği Bakanlığı’nın Sıfır Atık Yö-
netmeliğinde yer alan kriterleri 
yerine getirerek, 4’üncü “Sıfır 
Atık Belgesi’ni aldık. Mersin’de 
bir ilk olan 1. Toroslar Sıfır 

Atık Zirvesi’ni gerçekleştirdik. 
Tehlikeli Atık Geçici Depola-
ma Alanı’nı faaliyete geçirdik. 
Kurduğumuz Kompost Gübre 
Yapım Ünitesi ile organik atık-
ları dönüştürerek kompost güb-
re üretiyoruz. TOKİ tarafından 
Toroslar’a inşa edilecek olan 650 
sosyal konut için arsa tahsisinde 
bulunduk. İlçemizi geleceğe ta-
şıyacak yeni imar planlarımızı 
tamamlıyoruz” ifadelerini kul-
landı.

Toroslar’ın çevik Başkanı 
Atsız Afşın Yılmaz, 
hizmet atağını sürdürüyor
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Burcu KAYA/MERSİN 
Mersin Esnaf ve Sanatkârlar Odala-
rı Birliği Yönetim Kurulu Başkanı 
Veysel Sarı, esnaf ve sanatkarların 
hammadde üretim maliyetlerinden 
elektrik, doğal gaz ve akaryakıt 
fiyatlarındaki artışlara, üretimde 
kullanılan döviz bazlı ürünlerin 
maliyetindeki artışlar ile ağır ver-
gi yükünün esnaf ve sanatkarları 
olumsuz yönde etkilemeye devam 
ettiğini söyledi.
Mersin’de 2022 yılında 3 bin 466 
kapanan, 8 bin 80 de yeni açılan iş 
yeri olduğunu, 2023 yılının ilk beş 
ayında ise bin 545 esnaf ve sanat-
karın kepenk indirdiğini, buna kar-
şılık3 bin 380 iş yerinin açıldığını 
vurgulayan Başkan Sarı, işyeri ka-
panmalarındaki en önemli etkenin 
ekonomideki dengesizlik ile işye-
ri açmadaki plansızlık olduğunu 
belirtti. Başkan Sarı, bu anlamda 
da yeni işyeri açacak girişimcile-
re danışmanlık hizmeti verilmesi 
yönünde çalışmalarının sürdüğünü 
kaydetti.
Mersin’de apartman altlarında gö-
rüntü ve gürültü kirliliği yaratan 
tamirci/kaportacı, marangoz vb. 
gibi meslek dallarının sanayi site-
lerine taşınmasını ve kentte 11 mes-
lek dalını kapsayacak şekilde çok 
acil ihtiyaç duyulan ihtisas ve orta 
ölçekli sanayi sitelerinin yapılması 
gerektiğini ifade eden Başkan Sarı, 
il geneline modern sanayi sitelerinin 
kazandırılması için yerel ve genel 
idare ile görüşme içerisinde olduk-
larını dile getirdi.
Başkan Sarı, 2020 yılının mart ayın-
da bütün dünyayı etkisi altına alan 
pandemiyle birlikte esnaf ve sanat-
karların ekonomik alanda zorluk 
yaşadığını hatırlatarak, o dönemde 
mahalle aralarında kurulan zincir 
marketlere ek olarak aynı zamanda 
mobil uygulamalar yoluyla da esnaf 
ve sanatkarların bütün iş alanlarına 

küresel ölçekte faaliyet gösteren fir-
malar tarafından müdahale edildi-
ğini aktardı. Sarı, “Pandemi ile bir-
likte dijital dönüşümün iş hayatına 
kattığı değerleri, fırsatları göz önü-
ne aldığımızda, bu durumun esnaf 
için de yeni iş kapılarının açılmasını 
beraberinde getirdi. Esnafların tek 
başlarına bu büyük dönüşümle başa 
çıkmaları mümkün değil.  Bu amaç-
la birlik olarak “esnafseninle” mobil 
uygulama projesini hayata geçirdik” 
dedi.  Pandemi sürecinin ardından 
Rusya-Ukrayna savaşı, ardından 
2023 yılı başında meydana gelen ve 
11 ilde etkili olan Kahramanmaraş 
ve Hatay depreminin bölge ekono-

misini olumsuz yönde etkilediğini 
ifade eden Başkan Sarı, çevre iller-
den büyük göç alan Mersin’e acil 
olarak özel statü tanınması ve özel 
destek verilmesi gerektiğinin altını 
çizdi.
AVM yasa tasarısına da değinen 
Başkan Sarı, söz konusu tasarıda 
zincir marketlerin açılmamasına yö-
nelik hiçbir çalışma olmadığını be-
lirterek,” Giyimden konfeksiyona, 

hırdavattan, kırtasiyeye, oyuncak-
tan, araba lastiğine kadar her şeyi 
satan AVM’lerde bu satışlara kısıt-
lama getirilmesi yönünde atılmış 
adım yok. Tasarı, esnafın mağduri-
yetini giderip, ülkemizin beklentile-
rine cevap verecek şekilde yeniden 
düzenlenmeli” dedi.
Başkan Sarı konuşmasını şöyle 
sürdürdü, “Esnafımız gelecekten 
endişeli. Üretim maliyetlerinde ve 
fiyatlarda belirsizlik hâkim. Piyasa-
nın ekonomik istikrara ihtiyacı var. 
Yaşanan bu durum hem yatırımların 
önüne geçiyor hem de mevcut eko-
nomik çarkların işleyişinin bozul-
masına neden oluyor. Bunun için 

başta üretim olmak üzere, hammad-
de ve enerji maliyetlerindeki artışın 
önüne geçilmesi, esnaf ve sanat-
karların üzerindeki vergi yükünün 
azaltılması için de gerekli hibe ve 
destekler için bir an önce yasal dü-
zenlemeler yapılmasını talep ediyo-
ruz”
Başkan Sarı, önümüzdeki süreçte 
esnaf ve sanatkarların sorun ve bek-
lentilerine çözüm üretilmesi adına 

yapılması ve atılması gereken adım-
larla ilgili şu önerileri sıraladı:
*İlimizde çok acil bir şekilde ihtiyaç 
duyulan ihtisas ve orta ölçekli Sana-
yi Sitelerinin yapılması, 
*Esnaf sanatkarlarımızın ticari 
araçlarını yenileyebilmeleri için 
ÖTV indirimi sağlanması, 
*Üniversiterle birlikte yapılacak 
çalışmalarla, mesleki odalarımızın 
kapasitelerinin geliştirilerek, oda 
üyesi esnaf sanatkarlarımıza verilen 
hizmetlerin kalitesinin arttırılması 
ve sorunlarının çözümünde daha 
aktif rol alınması, 
*Yerel yönetimlerle birlikte iş bir-
liklerinin geliştirilmesi, Vergi dai-
releri, belediler ve ruhsat vermeye 
yetkili kurumlarla iş birliği içinde, 
kayıt dışı çalışan işletmelerin kayıt 
altına alınmasına yönelik iş birlikle-
rinin geliştirilmesi, 
*Esnaf sanatkarlarımızın gerek üre-
tim koşullarının geliştirilmesi ve 
gerekse ürettikleri ürün ve hizmet-
lerin daha geniş kesimlere ulaşma-
sını sağlamaya yönelik, e ticarette 
daha aktif olabilmeleri amacıyla, 
yerel esnafı dijital platforma taşıma 
ve yeni nesil e-ticarete entegre için, 
proje ve alt yapı çalışmalarının ya-
pılması, 
*Esnaf Sanatkarlarımızın en üst ku-
rumu olan Türkiye Esnaf ve Sanat-
kârlar Konfederasyonu (TESK) ile 
illerdeki mesleki kuruluşlarımızın 
iş birliğiyle yapılacak çalışmalarda 
esnaf ve sanatkarların mesleki yön-
den geliştirilmesi, piyasanın ihtiyaç 
duyduğu nitelikli insan gücünün ye-
tiştirilmesine yönelik yeni projeler 
ve iş birliklerinin sağlanması 
* Esnaf sanatkarlarımıza sağlanan 
finansman kredilerine ulaşımın ko-
laylaştırılması ve kredi miktarları-
nın attırılması, 
*Yeni işyeri/işletme açacak giri-
şimcilere Birliğimizce danışmanlık 
hizmeti verilmesi 

MERSİN’DE İLK MERSİN’DE İLK 
5 AYDA BİN 545 5 AYDA BİN 545 
ESNAF KEPENK ESNAF KEPENK 
İNDİRİRKEN, İNDİRİRKEN, 
3 BİN 380 YENİ 3 BİN 380 YENİ 
İŞ YERİ AÇILDIİŞ YERİ AÇILDI

Silifke İlçe Tarım Orman Mü-
dürlüğü, sürdürülebilir tarım 
için ambalaj atıklarını bertaraf 
etmek amacıyla, Göksu Delta 
Ovası’nda bulunan 15 mahalle-
de, 50 adet konteyner dağıtımı 
yaptı. Mersin’in Silifke ilçesin-
de bulunan Uluslararası Ramsar 
Sözleşmesi ile koruma altında 
bulunan Göksu Deltası’nda, her 

geçen gün artan tarım ilaçları-
nın ve ambalaj atıklarının ver-
diği zararı önlemek için başla-
tılan proje kapsamında, Arkum, 
Atakent, Atayurt, Atik, Bahçe, 
Bolacalıkoyuncu, Burunucu, 
Çeltikçi, Gazi, Gülümpaşalı, 
Kabasakallı, Kurtuluş, Sökün, 
Taşucu ve Ulugöz mahalleleri-
ne toplamda 50 konteyner da-
ğıtımı gerçekleşti. Silifke İlçe 
Tarım ve Orman Müdürü Yusuf 
Gün, Göksu Nehri’nin taşıdı-
ğı alüvyallerle oluşmuş ovanın 
çevre ve tarım açısından ol-
dukça önemli olduğuna dikkat 
çekerek, “Göksu Delta Ovası, 
14 RAMSAR alanından birisi 
olması, Akgöl ve Paradeniz la-
günlerini barındırması, bugü-
ne dek 332 kuş türünün belir-
lenmiş olması (70’i kesinlikle, 
20’si ise büyük ihtimalle burada 
üremektedir), “Caretta Caret-
ta” ve “Cheloniamydas” deniz 
kaplumbağaları ile Nil Kaplum-
bağasının yumurtalama saha-
sı olması, Akdeniz keşiş foku 
mavi yengeç ve lahoz balığının 
da yaşam alanı olması bakımın-
dan son derece önemlidir. Bu 
özellikleri ile birlikte tarımsal 
üretimde verim ve kaliteye ya-
dsınamaz olumlu etkiye sahip 
bal arıları için kışlak konumun-
da olması da Göksu Delta Ovası 
için önem arz etmektedir” dedi.

Ayrıca Göksu Deltası’nın Özel 
Çevre Koruma Bölgesinde 10’u 
endemik olmak üzere 507 bit-
ki taksonunun bulunduğunu 
belirten Yusuf Gün, tarımsal 
açıdan değerlendirildiğinde, 
110 bin dekar alanlı ovada, bir 
senede üç ürün alınabildiğini 
aktardı. Gün, “Ülkemiz çilek, 
limon, muz, örtü altı domates 

ve çeltik üretiminin önemli 
bir bölümü ilçemizde bulunan 
bu ovada gerçekleşmektedir. 
Tarımsal üretimle ovada bu-
lunan 15 mahallede doğrudan 
ve dolaylı olarak toplamda 50 
bin kişi hem geçimlerini sağla-
makta hem de barınmaktadır. 
Bu doğa harikası değerler ile 
tarımsal başarılar beraberinde 
sorumlulukları da getirmekte-
dir. Tarımsal üretimin olmazsa 
olmazı bitki koruma çalışmaları 
ile birlikte ambalaj atığı sorunu 
da oluşmaktadır. Bitki koruma 
ürünleri tehlikeli kimyasallar 
olduklarından ambalajları geri 
dönüşümde kullanılamamakta-
dır” ifadelerine yer verdi.
Yusuf Gün, çevre ve canlılar 
açısından son derece zararlı 
olan ambalaj atıklarının, geç-
mişte yakılması, toprağa gö-
mülmesi gibi yöntemlerle imha 
edilerek, rastgele çevreye atıldı-
ğını ve bunun çevre kirliliğine 
sebep olduğunu söyledi. Gün, 
“Sürdürülebilir tarım için plan-
lanan proje kapsamında, üre-
ticilerimiz yaptıkları ilaçlama 
sonrasında oluşan bitki koruma 
ürünü ambalaj atıklarını, dağıtı-
mı yapılan konteynere atacaklar 
ve ilçe belediyemiz de çevreye 
zarar vermeden imha edileceği 
yere nakliyesini sağlayacaktır” 
diye belirtti. 

Göksu Deltası’nda 
sürdürülebilir tarım 
için ambalaj atıkları 
bertaraf ediliyor

Mersin Tarsus Organize Sanayi 
Bölgesi’nde başvuru süreci kabul 
edilen MTOSB 4’üncü Bölge’nin 
imar planı çalışmalarında sona 
yaklaşılırken, ilk tahsislerin kısa 
süre içerisinde gerçekleşmesi he-
defleniyor. Karma organize sanayi 
bölgesi olarak toplamda 756 hek-
tar alan üzerine kurulu 3 bölge-
de endüstriyel üretimin yapıldığı 
Mersin Tarsus Organize Sanayi 
Bölgesi’nde yeni ilave alan çalış-
maları hızla devam ediyor. Ağır-
lıklı olarak çelik konstrüksiyon, 
gıda, plastik, makine, mobilya, 
kimya, cam başta olmak üzere 14 
ayrı sektörün kümelenen bölgede, 
MTOSB 4’üncü Bölge’nin Sana-
yi ve Teknoloji Bakanlığı tarafın-
dan onaylandığı belirtildi. Mersin 
Tarsus Organize Sanayi Bölgesi 
(MTOSB) Yönetim Kurulu Baş-
kanı Sabri Tekli, bölge olarak 
son 12 yılda alan büyüklüklerini 
yüzde 100 artırdıklarını, sürdür-
dükleri genişleme çalışmalarında 
son olarak 675 dönüm alan olarak 
planlanan MTOSB 4. Bölge’nin 
yer seçiminin tamamlandığını ve 
imar planı çalışmalarında da sona 
gelindiğini kaydetti. Tekli, “4’üncü 
genişleme alanımızda yaklaşık 
220 dönümlük alanı kamulaştıra-

cağız. 675 dönümlük alanın en az 
450 dönümünü de sanayi üreticile-
rimize tahsis etmeyi öngörüyoruz. 
Kamulaştırmanın ardından kısa 
süre içerisinde sanayicilerimize 
yer teslimatına başlamayı planlı-
yoruz” dedi.

Sırada 5’inci ve 
6’ncı bölgeler var 

Sanayicilerden yüksek talepler al-
dıkları için 4’üncü genişleme sa-
hası ile birlikte eş zamanlı olarak 
MTOSB 5’inci Bölge’nin başvuru 
sürecine de başladıklarını dile geti-
ren Sabri Tekli, “Sanayicimize yer 
bulmak üzere aralıksız çalışıyoruz. 
Şu anda 4’üncü bölgemize resmi 
olarak 360 adet talep var. 4’üncü 
genişleme alanında yaklaşık 30 
parsel çıkmasını öngörüyoruz. Di-
ğer talepleri bekletmemek adına 
MTOSB 5’inci Bölge’nin başvuru 
sürecine başladık. Yer seçim süre-
ci devam eden bu bölge için yakla-
şık 260 hektarlık bir alanı sanayiye 

kazandıracağız. 4’üncü genişleme 
alanımızı kurarken 5’inci genişle-
me alanımızın başvuru sürecini eş 
zamanlı olarak yürütüp sanayicile-
rimize daha hızlı arsa tahsisi yap-
mayı hedefliyoruz. Kamulaştırma 
işlemlerinde vakit kaybetmemek 
adına 5’inci genişleme alanımızın 
kuruluş çalışmalarını 2 etapta yap-
mayı planlıyoruz. Ayrıca gerekli 
başvuru süreci için MTOSB 6’ncı 
Bölge’nin tasarım ve fizibilite sü-
reci de devam ediyor” diye konuş-
tu. 

Türkiye’de İleri Atık 
Su Arıtma Tesisi’ne 
sahip 3’üncü OSB 

olacak
Avrupa Birliği Yeşil Mutabakatı’na 
uyum ve yeşil dönüşüm stratejileri 
kapsamında ileri atıksu arıtma te-
sisi için çalışmaları sürdürdükle-
rini kaydeden MTOSB Yönetim 
Kurulu Başkanı Sabri Tekli, şöyle 

konuştu: “MTOSB 1’inci Bölge-
mizdeki atık su arıtma tesisimizin 
günlük kapasitesi 3 bin metreküp-
tü. Tesisimiz tam kapasite çalıştığı 
için yeni taleplere yanıt vermek 
üzere yeni bir kapasite artışı için 
çalışmaya başladık. İlk etapta yüz-
de 50’lik bir kapasite artışı öngö-
rüyoruz. Ancak yatırım projemizi 
2‘nci etapta yüzde 50 ek kapasite 
artıracak şekilde planladık. Atık 
sudan elde edilecek temiz suyu 
proses ve sulama suyu olarak kul-
lanacağız. Suyla gelen atığın yüz-
de 70’ini de geri kazanacağız. Fizi-
bilite sürecimiz tüm hızıyla devam 
ediyor. Bu sürecin ardından hızla 

MTOSB 4’üncü MTOSB 4’üncü 
Bölge’de ilk arazi Bölge’de ilk arazi 
tahsisleri yakında tahsisleri yakında 
başlayacakbaşlayacak

ihaleye çıkıp ileri atık su arıtma 
tesisimizi devreye almayı planlı-
yoruz. Yatırımımız tamamlandı-
ğında ileri atık su arıtma tesisine 
sahip Türkiye’deki 3’üncü orga-
nize sanayi bölgesi olacağız.” 
Yeşil dönüşüm sürecinde enerji 
verimliliğinin artırılması ve sıfır 
atık ile ilgili de projeler yürüt-
tüklerini kaydeden Sabri Tekli, 
“2023 Nisan- Mayıs dönemleri 
arasında bölgelerimizde yak-
laşık toplam 562 milyon kWh 
elektrik tüketildi. Bir önceki dö-
nem ile kıyaslandığında elektrik 
tüketimlerimiz aynı seviyede.  
2023 Nisan- Mayıs döneminde 
bölgelerimizde yaklaşık top-
lam 214 milyon Sm3 doğalgaz 
tüketildi. Bir önceki dönem ile 
kıyaslandığında doğalgaz tüke-
timlerimiz aynı seviyede olduğu 
görülmektedir.  Yüksek enerji 
tüketim oranlarımızı makul se-
viyelere çekmek için tüm verim-
lilik artışı projelerini değerlen-

diriyoruz” dedi. 
Mersin’in savunma sanayinden 
hak ettiği payı alabilmesi için 
gerekli çalışmaları yürüttükleri-
ni kaydeden Başkan Tekli, “Sa-
vunma sanayine büyük önem 
veriyoruz ve İDEF fuarına katı-
lacağız. Savunma sanayinde ne-
ler yapılabileceğini önümüzdeki 
günlerde sanayicilerimiz ile bir 
toplantı yaparak anlatacağız. 
Savunma sanayi demek sadece 
araç gereç üretmek değil. Yiye-
cekten içeceğe, tekstil sektörüne 
kadar savunma sanayi içerisinde 
yer alınabilecek sektörler var. 
ÇKA projelerinin yüzde 50’si 
savunma sanayi destekli. Model 
Fabrika içinde SAHA İstanbul 
İrtibat Ofisimizi kurduk. Önü-
müzdeki dönemde bu konuya 
hassasiyet göstereceğiz. Mer-
sin’in savunma sanayinde pay 
sahibi olabilmesi adına sanayi-
cilerimizi bilgilendireceğiz” ifa-
delerine yer verdi. 
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Mersin Büyükşehir Belediyesi 
olarak Kültür ve Sosyal İşler 
Dairesi Başkanlığı bünyesinde 
hizmet veren Turizm ve Tanı-
tım Şube Müdürlüğü’nün de 
önemli çalışmalarıyla, son 4 
yıl içinde kent turizmine katkı 
sunacak birçok önemli projeyi 
hayata geçirdiklerini belirten 
Mersin Büyükşehir Belediye 
Başkanı Vahap Seçer, “Turizm 
sektörü, ülkelerin ekonomile-
rine katkı sağlayan en önemli 
unsurlardan birisidir. Ancak 
turizm, ekonomik boyutu dı-
şında farklı özelliklere sahip 
ender sektörlerden biridir. Ül-
kelerin ekonomisine ve istih-
dama sağladığı desteğin yanı 
sıra; farklı dil, inanç ve kültür-
lere sahip insanları bir araya 
getirerek dostluk, kardeşlik ve 
barışa katkı sunmak gibi bir 
misyonu da vardır” dedi. 
Mersin’in, taşıdığı potansiyel 
sebebiyle turizm sektöründe 
önemli bir konumda bulundu-
ğunu ifade eden Başkan Se-
çer, “Mersin, Antalya sınırına 
kadar doğa harikası koylara, 
eşsiz güzellikte tertemiz deni-
ze ve kumsala, mükemmel bir 

iklime, çok eski medeniyetler-
den bugüne kadar gelen kültü-
rel bir mirasa ve ev sahipliği 
yaptığı birçok semavi dinle 
ilgili önemli kalıntılara sahip 
kadim bir kenttir” ifadelerini 
kullandı.  Büyükşehir Beledi-
yesi bünyesinde hizmet veren 
ve sahillerde bazı bölgeleri iş-
leten Denizkızı Turizm A.Ş.’de 
önemli düzenlemeler yaptıkla-
rını ve şu anda belediye bünye-
sinde 5’ mavi bayraklı olmak 
üzere 12 adet plaj bulunduğu-
na dikkat çeken Başkan Se-
çer, “Kent genelinde iç ve dış 
turizme yönelik, birçok ulu-
sal ve uluslararası etkinlikleri 
hayata geçirdik. Bunlardan 
kültürel anlamda Uluslararası 
Tarsus Festivali, Mersin Genç-
lik Festivali, Mersin Edebiyat 
Festivali, Mut Ot Festivali, Yaz 
Dostum Konserleri, Köy Bi-
zim Şenlik Bizim Etkinlikleri 
ve Patifest dikkat çekerken, 
sportif etkinlikler kapsamında 
da Uluslararası Mersin Mara-
tonu, Tour of Mersin Bisiklet 
Turu, Uluslararası Tarsus Yarı 
Maratonu, Uluslararası Kilik-
ya Maratonu, Caretta Bisiklet 

Festivali, Kleopatra Bisiklet 
Festivali, Uluslararası Satranç 
Turnuvası, Uluslararası Briç 
Turnuvası ve Yamaç Paraşütü 
gibi etkinlikler yer almakta-
dır” dedi.  Tüm bu etkinlikle-
rin yanı sıra kent merkezinde 
ve bağlı ilçelerde, Mersin’in 
tanıtımına büyük katkı suna-
cak önemli turizm projelerini 
hayata geçirdiklerini ve bir 
kısmına da devam ettiklerini 
kaydeden Başkan Seçer,  “Ar-
tırılmış sanal gerçeklik tek-
nolojisi kullandığımız Antik 

Kent Mersin Tanıtım Merkezi 
Projesi ile Mersin’in tanıtımına 
katkı sunulmasını hedefliyo-
ruz. Bu bağlamda Yumuktepe 
Arkeo Park Projesi ile geçmi-
şi 9 bin yıl öncesine dayanan 
Yumuktepe Höyüğü’nün, yer-
li-yabancı on binlerce turistin 
ziyaret edebileceği bir desti-
nasyon olarak turizme kazan-
dırılmasını hedefliyoruz. Ay-
rıca, Kilikya Yolu Projesi ile 
de spesifik özelliklere ve top-
lamda yaklaşık 500 km uzun-
luğa sahip, 30’a yakın parkur 

içeren nitelikli rotalar oluştur-
mayı amaçlıyoruz” ifadelerini 
kullandı. Tarsus’ta bulunan 
Gençlik Kampı’nı yenileye-
rek, tesis içerisinde çocuklar 
ve yetişkinler için bungalov 
evler, survivor oyun parkuru, 
kamp, kano, su fıskiyesi altın-
da eğlence alanı, kuş gözlem 
evi, yapay tırmanma dağı, de-
niz bisikleti ve ailelerin piknik 
yapabileceği yeni alanlar oluş-
turduklarını kaydeden Başkan 
Seçer, Darısekisi Örnek Köy 
projesiyle de, doğa sporları ve 
doğal yaşamı vurgulayarak 
köyleri turistlerin cazibe mer-
kezi haline getirmek istedikle-
rini belirtti. 
Mersin’e ait tarihi ve turistik 
yerlerin, önemli bilgilerin, 
coğrafi işaretli ürünlerin ve 
gastronomik değerlerin yer 
aldığı Mersin Turizm Harita-
sını da hazırladıklarını söz-
lerine ekleyen Başkan Seçer,  
“Dijitalleşmenin önemini her 
alanda çalışmalarına yansıtan 
Belediyemiz, What To Mersin 
Projesi ile de kentimize ait di-
jital tabanlı bir turizm platfor-
mu hazırlamaktadır” dedi.  

Allah bize öyle bir ülke vermiş ki, dünyada birçok 
ülkenin arayıp bulamadığı herşey bizde fazlasıyla 
var şükürler olsun. Denizi, akarsuları, dağı, taşı, 
ormanları, ovası, doğal zenginlikleri, genç bir nüfus 
daha neler neler. Her şeyimiz var, var olmasına da 
kıymetini biliyor muyuz? Maalesef. Her şeyimiz 
varken varlık içinde yokluk çekiyoruz, bir çok 
kalemde. Yarınımızı ve gelecek nesillerimizi hiç 
düşünmüyor, zenginliklerimize sahip çıkamıyor, 
bir bir yok ediyoruz. Örneğin yurdumuzun bir çok 
yerinde en az elli yılda yetişebilen akciğerlerimizi, 
ormanlarımızı  bu yaz da koruyamadık ve içindeki 
masum canlılarla birlikte, binlerce hektar yeşil 
alan kül oldu. Kül olmaya da devam ediyor. Her yıl 
olduğu gibi yine üzüldük, kahrolduk. Bu duruma 
engel olmak için elimizden gelecek şeyleri de bir 
türlü yapmıyoruz ya da yapamıyoruz. 
 
Bereketli topraklarımız, ovalarımız bir bir tarım 
dışı kalıyor. Kendimize fazlasıyla yetecek tarımsal 
potansiyelimiz olmasına rağmen buğdayı, samanı, 
bakliyatı bile yurt dışından ithal etmeye devam 
ediyoruz. Köylerimiz hızla boşalıyor. Çiftçilerimiz 
kazanamadığı için tarımdan vaz geçip şehirlere 
yerleşiyor, asgari ücretli bir işi, daha kazançlı 
bulur hale geliyor ne yazık ki. Eskiden elli 
dönüm tarlası, 20 dönüm bahçesi olan insanlar 
kendi geçimini sağlar, hatta zengin sayılırlardı. 
O filmlere konu olan pamuk ağaları yok artık. 
Günümüzde yüz dönüm tarlası, bahçesi olanlar bile 
geçinemediklerini ifade eder oldu. 
 
Sonuç olarak bir şeyleri yanlış ve plansız yapıyoruz 
ki bu duruma geldik. Ancak bu potansiyel 
ülkemizde var olduğu sürece akıllı ve planlı projeler 
yapıp, tüm kaynaklarımızı doğru kullandığımızda, 
eski durumumuza gelmemiz imkansız değil. Bunun 
içinde insanlarımızı bilinçlendirip teşvik etmemiz, 
kaynaklarımızı doğru ve verimli bir şekilde 
kullanmamız, katma değer sağlayacak yatırımlar 
yapıp, istihdamı artırmamız, insanımızı bu sıkıntılı 
dönemden çıkarmamız şart. Aklımızı kullanır 
bolca üretir, üretene hakkını verir, birçok üründe 
markalaşabilirsek eğer, bu cennet vatan bize de yeter 
başkalarına da. Hepinize sağlık ve huzur diliyorum.

VARLIK İÇİNDE 
YOKLUK 

ÇEKMEYELİM 
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Mersin Gazeteciler Cemi-
yeti Başkanı Rüstem Kaya 
Tepe, basında sansürün ilk 
kez kaldırılışının 115. yıl-
dönümü nedeniyle açıklama 
yaptı. Başkan Tepe, açıkla-
masında, ”24 Temmuz “Ba-
sın Bayramı” veya “Gaze-
teciler ve Basın Bayramı”, 
gibi çeşitli adlarla anılsa 
da özü “Basında Sansürün 
kaldırılışı” günüdür. “San-
sür kalkmıştır belki ama 
baskıcı rejim dünyanın her 
tarafında üstü kapalı olarak 
uygulanmaktadır. Bizler her 
şeye rağmen 24 Temmuz’u, 
”Basın Özgürlük ve Daya-
nışma Günü” olarak kutlu-
yoruz. Bu tarih, her yıl ha-
tırlanması gereken önemli 
bir gündür”. ifadelerine yer 
verdi. Tepe, açıklamasının 
devamında şunları söyledi; 
“Gazetelerin ilk ortaya çık-
tığı ve yaygınlık kazanma-
ya başladığı dönemlerden 
itibaren bu günlere kadar, 
dünyanın her yerinde idari 
otorite ile basın arasında-
ki ilişki, büyük sorunların 
yaşandığı bir alan olmuş-
tur. Basının, toplumu ve 
bireyleri etkileme, kamuo-
yu oluşturma bakımından, 
elinde bulundurduğu güç 
karşısında yönetimlerin, ba-
sını yönlendirme, şekillen-
dirme ve kısıtlama yoluna 
gittikleri hep görülmüştür. 
”Sansür” kavramı böylece 
ortaya çıkmıştır. Bunun or-
tadan kaldırılması gerektiği 
hep söylenmiş, hala da söy-
lenmektedir. Tarihsel süre-
cine baktığımızda, Osmanlı 
İmparatorluğu zamanında 

çıkan tüm gazeteler, san-
sür memurlarının kontrol 
ve denetiminden geçtikten 
sonra yayınlanabiliyordu. 
Türk basınında sansürün ilk 
uygulandığı tarih 1876’dır. 
24 Temmuz 1908 tarihin-
de, İkinci Meşrutiyet yü-
rürlüğe girdikten sonra bu 
uygulamaya son verilmesi 
günümüzde “sansürün kal-
dırılması” olarak adlandırıl-
maktadır. 24 Temmuz 1908 
yılında ülkemizin gelişmesi 
için atılmış en büyük adım-
lardan biri olan basında 
sansürün kaldırılması ile 
gazetecilerin özgürlükleri 
ile alakalı önemli gelişme-
ler yaşansa da yetersiz ka-
lan kanunlar gazetecileri 
zor duruma düşürmektedir. 
Tüm dünyada sansürün kal-
dırılması ve basının gerçek 
işlevine kavuşturulmasının 
çetin mücadelesi halen sür-
mektedir. Basın susturula-
rak değil, özgürleştirilirek 
demokrasinin gereği yapıl-
mış olur. Bir yanda sansü-
rün kaldırılışı kutlanırken, 
diğer yanda gazetecilerin 
temel hak ve özgürlüklerini 
kısıtlayıcı, düşünceyi ifa-
de özgürlüğünü yok edici, 
halkın haber alma ve bilgi 
edinme hakkını ortadan 
kaldıran unsurlara karşı ted-
birlerin de acil olarak alın-
ması lazım. “Basın Meslek 
Yasası” günümüz şartlarına 
göre yeniden yapılandırıl-
malıdır. Halkımızın haber 
alma özgürlüğü anlamına 
gelen, gerçek basın özgür-
lüğüne kavuşuncaya kadar 
tüm gazeteciler ve meslek 

örgütleri mücadelelerine 
devam edecektir. Demokra-
sinin tehdit altında olduğu, 
vesayetin hüküm sürdüğü 
bir ortamda, basın özgürlü-
ğünden, ifade hürriyetinden 
ve sağlıklı bir medya işle-
yişinden bahsetmek müm-
kün değildir. Hükümetler, 
yerel yönetimler, demok-
rasimizin standartlarının 
yükselmesi ve basın men-
suplarımızın daha özgür 
bir ortamda mesleklerini 
icra edebilmeleri için yo-
ğun çaba göstermelidirler. 
Medya mensupları ve yöne-
ticileriyle bir araya gelerek, 
basın özgürlüğü konusunda 
atılması gereken adımla-
rı demokratik bir ortam-
da tartışmaya, ele almaya 
çalışmalıdırlar. Buna özel 
bir hassasiyet göstermeye, 
hak ve özgürlüklerin ge-
liştirilmesi yönünde adım-
lar atmaya çalışmalıdırlar. 
Düşüncelerin, görüşlerin 
ve haberlerin kamuoyuna 
ulaştırılması, demokrasi-
nin sağlıklı şekilde işleme-
si açısından çok önemlidir. 
Bununla birlikte basının da 
sorumluluklarının bilinciy-
le hareket etmesi gerekir. 
Hukukun evrensel standart-
larına bağlı kalınmasının 
ve basın özgürlüğünün is-
tismar edilmemesinin yanı 
sıra; doğru haber verme, 
tarafsızlık, özel hayata ve 
kişi haklarına saygı gibi il-
kelerin gözetilmesi de önem 
taşımaktadır. Türk Basını 
her zaman bu ilkeleri üstün 
tutmalıdır. Basın meslek il-
kelerine uygun, kişi hak ve 

hürriyetlerine saygılı, taraf-
sız ve objektif bir yayıncılık 
anlayışı; toplumda basına 
güveni artırmasının ya-
nında, kamuoyunun yanlış 
bilgilendirilerek yönlendi-
rilmesinin ve dezenformas-
yonun önüne geçilmelidir. 
Toplumsal değerlere saygılı, 
sorumluluk bilinci içinde, 
tarafsız bir anlayışla göre-
vini yerine getiren özgür 
basın, demokratik toplum 
düzeninin korunmasının en 
büyük güvencesidir. Yerel 
basınımızın karşı karşıya 
kaldığı var olma mücade-
lesi, basınımız ve ülkemiz 
adına gelecek kaygısı taşı-
mamıza sebep olmaktadır. 
Yerel basının gelişen tekno-
loji ve dijital medya unsuru 
nedeniyle yaşamaları im-

kansız hale gelmiştir. Yerel 
basınımıza destek olunması 
ve yaşatılması için adeta 
can suyu niteliği taşıyan ge-
nel ve yerel yönetim destek-
lerinin artarak devam etme-
si şehirlerimizin arşivi olan 

yerel basın için büyük bir 
önem arz etmektedir. Basın-
da sansürün kaldırılışının 
yıl dönümünde, görevlerini 
yaparken hayatını kaybeden 
değerli basın çalışanlarını 
saygıyla anıyorum. Bıkma-

dan, usanmadan, zor koşul-
larda, büyük bir özveriyle 
görevlerini yerine getiren 
tüm basın çalışanlarının, 24 
Temmuz Basın Özgürlük ve 
Dayanışma Günü kutlu ol-
sun.” ifadelerini kullandı.

Mersin Gazeteciler Cemiyeti Başkanı Rüstem Kaya Tepe, basında 
sansürün ilk kez kaldırılışının 115. yıldönümü nedeniyle açıklama yaptı

Bu tarih, her yıl hatırlanması 
gereken önemli bir gündür”

Basın camiamızın acı günü 
Ordu’nun Fatsa ilçesinde görevden 

dönen canlı yayın aracı, Sinop’a 
çekime giderken, Samsun - Ordu 

Karayolu 32. kilometresinde saat 04.40 sı-
ralarında şoförün direksiyon hakimiyetini 
kaybetmesi sonucu yoldan çıkarak beton 
elektrik direğine çarpmıştır. Araç sürücüsü 
kazayı yara almadan atlatırken, araçta bulu-
nan Ordu 52 Tv çalışanlarından Saliha Adı-
güzel (36) ve Furkan Akbulut (19) olay ye-
rinde hayatını kaybederken, Mustafa Gürler 
(45) ise Çarşamba Devlet Hastanesi’ne kal-
dırılarak tedavi altına alınmıştır. 
Yaralı meslektaşlarımıza geçmiş olsun di-
ler, hayatını kaybeden meslektaşlarımıza 
Allah’tan rahmet, ailelerine, sevenlerine ve 
camiamıza başsağlığı dileriz.
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Mersin Üniversitesi Sürekli 
Eğitim Uygulama ve Araş-
tırma Merkezi (MEÜSEM) 
ile Mersin Gazeteciler Cemi-
yeti arasında; hizmet içi eği-
tim rehberlik ve danışmanlık 
hizmetlerinin yürütülmesine 
ait işbirliği protokolü kapsa-
mında “AFET DÖNEMİNDE 
GAZETECİLİK VE BASIN” 
konulu konferans düzenlendi. 
Mersin Gazeteciler Cemiye-
ti Müfit Bekiroğlu toplantı 
salonunda gerçekleştirilen 
konferansa CHP Mersin Mil-
letvekili Gülcan KIŞ, Mersin 
Büyükşehir Belediye Başkan 
Danışmanı Bedrettin GÜN-
DEŞ, çok sayıda gazeteci ve 
öğrenci katıldı. Mersin Üni-
versitesi Sürekli Eğitim Uy-
gulama ve Araştırma Merkezi 
(MEÜSEM) Müdürü Prof.Dr. 
İlhan EGE’nin moderatörlü-
ğünde gerçekleşen konferan-
sa Mersin Üniversitesi İleti-
şim Fakültesi Öğretim Üyesi 
Doç.Dr.Aslıhan Ardıç ÇO-
BANER, Çukurova Gazeteci-
ler Cemiyeti Yönetim Kurulu 
Başkanı Cafer ESENDEMİR 
ve Mersin Gazeteciler Cemi-
yeti Yönetim Kurulu Başkanı 

R.Kaya TEPE konuşmacı ola-
rak katıldı. ‘’AFET DÖNE-
MİNDE GAZETECİLİK VE 
BASIN’’ konulu konferansın 
öncesinde açılış konuşmala-
rı gerçekleştirildi. İlk olarak 
söz alan Mersin Üniversitesi 
Sürekli Eğitim Uygulama ve 
Araştırma Merkezi (MEÜ-
SEM) Müdürü Prof.Dr. İlhan 
EGE, ‘’Mersin Gazeteciler 
Cemiyeti’yle birlikte, Meü 
Sürekli Eğitim Araştırma ve 
Uygulama Merkezi olarak bir 
protokol imzaladık. Bu pro-
tokolden sonrada ilk etkin-
liğimizi gerçekleştiriyoruz. 
İletişim Fakültesi ve diğer bi-
rimlerimiz de bu protokol ile 
birlikte bize destek olacaktır. 
Sizin ihtiyaçlarınız doğrul-
tusunda mesleki eğitimlerde 
İletişim Fakültemiz ile birlik-
te bu tür konferansları yap-
mayı düşünüyoruz.’’ Şeklinde 
konuştu. Ardından söz alan 
Mersin Üniversitesi İletişim 
Fakültesi Öğretim Üyesi Doç.
Dr.Aslıhan Ardıç ÇOBANER 
‘’  Öncelikle bu organizasyon 
için Mersin Gazeteciler Ce-
miyeti Başkanı Sayın R.Ka-
ya TEPE’ye, Çukurova Ga-

zeteciler Cemiyeti’ne, MEÜ 
Sürekli Eğitim Araştırma ve 
Uygulama Merkezi’ne çok 
teşekkür ederim. Kahraman-
maraş depremlerini uzun bir 
süre daha konuşacağız. Ko-
nuşmamız gerekiyor. Biz aka-
demi olarak depremlerle ilgili 
bir milat belirlememiz gere-
kiyorsa 1999 Marmara Dep-
remi’nden beri bu alana yö-
nelik iletişimlerin ilgisi var.  
Yapılan akademik çalışmalar 
var. Son olarakta 2020 yılın-
da yaşanan İzmir Depremi’ni 
konu alan bir tez çalışmasını 
öğrencimle beraber yürütür-
ken o sırada da Kahraman-
maraş Depremlerini yaşadık. 
Bu bir araştırmacı için çok 
önemli bir deneyim. Bu kon-
feranslarında gerçekleşmesi 
deneyimlerimizin aktarıl-
ması açısından büyük önem 
kazanıyor.’’ dedi. Mersin Ga-
zeteciler Cemiyet Başkanı R. 
Kaya TEPE ‘’ Tabi teoriler 
çok önemli ama pratik ger-
çek. Uygulananlar her zaman 
için sahada olanlardır. Biz 6 
Şubat’ta çok büyük bir felake-
te uyandık. 11 İlimizi direkt 
etkiledi. Pek çok ilimizde do-

laylı yoldan etkilendi. Dolaylı 
yoldan etkilenen illerimizden 
biride Mersin. Biz aslında 
gazeteciler olarak, yaşadık-
larımızı haberci olarak şöyle 
değerlendirebiliriz. Gecenin 
bir yarısı telefonunuz çalıyor. 
Uyandırılıyorsunuz ve kar-
şıdaki kişi bu editör olabilir, 
haber merkezinizdeki müdü-
rünüz olabilir. Hemen kalkıp 
hazırlanıyorsunuz. Haberci 
bir şekilde buna hazır olmak 
zorunda. Ne olduğunu bile 
sorgulamadan kendinizi bir-
den sahada buluyorsunuz. İşte 
teori ve pratik kavramı burda 

önem kazanıyor.’’ ifadelerini 
kullandı. Çukurova Gazeteci-
ler Cemiyeti Yönetim Kurulu 
Başkanı Cafer ESENDEMİR 
‘’   Depremle ilgili gerçeklerle 
karşı karşıya kaldınız zaman 
insani ve mesleki yönünüz 
arasında tercihler yapmak 
mecburiyetinde kalabiliyor-
sunuz. Ben bugüne kadar 
Van, Bingöl, Elazığ, Marma-
ra, Adana ve Hatay deprem-
lerini daha öncede yaşadım. 
Eskiden bu dijital medya 
yoktu. Depremde hep ölüme 
koşuyordunuz adeta fotoğ-
raf çekerken. Fotoğrafı çekip 

büroya dönerek son dakika 
haber geçmek gibi bir derdi-
niz oluyordu. Her türlü afette 
ve tehlikelerde kendiniz riske 
atıyorsunuz. Tek amacınız 
doğru haberi en hızlı şekilde 
ulaştırmak oluyor. Şimdi di-
jital medya ile birlikte herkes 
gazeteci. Hatta yeri geliyor siz 
sahada eleman olarak bir yar-
dım kuruluşu çalışanı veya 
gönüllüsü gibi insani süreç-
lerde destek verirken buluyor-
sunuz kendinizi. Gazeteciliği 
bu anlamda sadece mesleki 
olarak değil insani yönü ve 
sorumluluğu ile değerlendir-

mek gerekiyor.’’ şeklinde ko-
nuştu. Konuşmaların ardın-
dan “AFET DÖNEMİNDE 
GAZETECİLİK VE BASIN” 
konferansı Mersin Üniver-
sitesi Sürekli Eğitim Uygu-
lama ve Araştırma Merkezi 
(MEÜSEM) Müdürü Prof.Dr. 
İlhan EGE moderatörlüğünde 
devam ederek depremin etki-
siyle yaşanan gazetecilik ve 
basın süreci çeşitli başlıklar-
la detaylandırıldı. Konferans, 
Soru-cevap bölümünün ardın-
dan toplu fotoğraf çekimiyle, 
katılımcılara plaket takdimi-
nin ardından sona erdi.

“AFET DÖNEMİNDE GAZETECİLİK VE “AFET DÖNEMİNDE GAZETECİLİK VE BASIN” BASIN” 
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Akaryakıt üzerinden alınan Özel 
Tüketim Vergisi (ÖTV) tutarların-
da yapılan düzenlemeler, geçtiği-
miz günlerde Resmî Gazete’de ya-
yınlanarak yürürlüğe girdi. Karara 
göre kurşunsuz benzinin litre fiyatı 
üzerinden alınan ÖTV tutarı 2,52 
liradan 7,52 liraya, motorinin litre 
üzerinden alınan vergi tutarı 2,05 
liradan 7,05 liraya yükselirken oto-
gazda ise ÖTV alınacağı 5,77 lira 
olarak belirlendi. 
Konuyla ilgili açıklamalarda bulu-
nan Mersin Ziraat Odası Başkanı 
Musa Yılmaz, akaryakıt zamları-
nın tarımı olumsuz etkileyeceğini, 
tarımda kullanılan enerji, yakıt ve 
gübre gibi ana ürünlerde mutlaka 
süspanseye gidilmesi gerektiğini 
belirterek, tarımda pozitif ayrımcı-
lık uygulanarak, ÖTV’lerin kaldı-
rılmasını istediklerini kaydetti.

Avcı, “Önümüzdeki 
yıl meyve ve sebze 

üretiminde yaklaşık 
yüzde 50 düşüş 

yaşanabilir”
Tarsus Ziraat Odası Başkanı Veyis 
Avcı’da, ÖTV zammıyla beraber 
çiftçilerin hayal kırıklığına uğra-
dığını, tarımda reforma gidilerek 
ÖTV ve KDV’nin tarım sektörün-
den acilen kaldırılması gerekti-
ğini ifade etti. Üretimde teşvikin 

arttırılması amacıyla, Çiftçi Kayıt 
Sistemi (ÇKS) belgesine sahip çift-
çilerin sulamada ve mazotta belir-
li bir indirimden yararlanmasının 
gerektiğini söyleyen Avcı, “Girdi 
maliyetlerinin yükselmesinden 
dolayı önümüzdeki yıl meyve ve 
sebze üretiminde yaklaşık yüzde 
50 oranında düşüş yaşanacağını 
öngörüyoruz. Çiftçilerimiz kar 
sağlayamadığı işi daha fazla yürü-
temez. Yetkililerden çitçilerimizin 
sorunlarını giderecek çözümler 
bekliyoruz” dedi.

Gümüş, “Üretici, enerji ve 
mazotu karşılayamıyor”

Çiftçinin üretim maliyetinin 
yaklaşık yüzde 20’sini mazot ve 
enerjinin oluşturduğunu söyleyen 
Anamur-Bozyazı Ziraat Odası 
Başkanı Ahmet Şeref Gümüş’de 
yaptığı açıklamada, geliri düşük 
olan üreticinin mazot ve enerji 
fiyatına yetişemeyeceğini, bu se-
beple tarımdan uzaklaşacağını ve 
gıda fiyatlarında artış yaşanacağı-
nı belirterek “İklim değişikliği ve 
girdi maliyetlerinin yüksek olması 
sebebiyle zor şartlar altında üretim 
yapan çiftçi, mazota yapılan ÖTV 
artışıyla birlikte üretime devam 
edemeyecek duruma geldi. Üreti-
cilerimiz eskiden geleneksel tarım 
yapıyordu. Şimdi ise geleneksel 
tarımı bırakarak modern tarıma 
geçti. Modern tarımın yapılabil-
mesi için enerji ve mazot çiftçinin 
en önemli ihtiyacıdır. Üreticinin ta-
rımda kullanmış olduğu mazot ve 
enerji bir üretim aracıdır. Tüketim 
aracı değildir. Bu nedenle mazot ve 
enerji tarımda özel tüketim olarak 
düşünülmemelidir. Üreticinin öde-
diği mazot vergisi, üreticiye verilen 
desteğin yüzde 70’ine denk geliyor. 
Bu sorunun çözümü üreticinin kul-
landığı enerji ve mazottan alınan 
ÖTV, KDV, vergi ve fonların acilen 
kaldırılmasıdır” diye konuştu. 

Tarımda pozitif ayrımcılık 
uygulanarak, ÖTV’lerin 
kaldırılması isteniyor

A Milli Kadın Voleybol Takımı, ABD’nin Teksas eyaletindeki Arlin-
gton kentinde oynanan 2023 FIVB Milletler Ligi’nin finalinde Çin’i 
3-1 yenerek tarihinde ilk kez şampiyon oldu. Filenin Sultanları, bu 
tarihi zaferle dünya sıralamasında da ilk basamağa çıktı. Ay-yıl-
dızlılar 2018 yılında ligi ikincilikle tamamlarken, 2021’de üçüncü; 

2019 ve 2022 yıllarında ise 4’üncü olmuştu.

FİLENİN SULTANLARI, FİLENİN SULTANLARI, 
MİLLETLER LİGİ ŞAMPİYONUMİLLETLER LİGİ ŞAMPİYONU

Yeni MİY sosyal medya hesabın-
dan yaptığı paylaşımda Teknik 
Direktör Özcan Kızıltan ile an-
laştığını duyurdu. Yeni Mersin 
İdman Yurdu, 43 yıl önce MİY’de 
yer alan Özcan Kızıltan ile Teknik 
Direktör anlaşması yaptı. Sosyal 
medya hesabından paylaşım yapan 

Yeni MİY; “Kulübümüz daha önce; 
Mersin İdman Yurdu, Fenerbahçe, 
Gençlerbirliği, Çaykur Rizespor, 
Eskişehirspor, Sakaryaspor, Göz-
tepe, Boluspor gibi birçok kulüpte 
görev yapan Teknik Direktör Özcan 
Kızıltan ile sözleşme imzalamıştır” 
şeklinde açıklamalarda bulundu.

ÖZCAN KIZILTAN MİY’DE

Bocce sporunun Türkiye’deki 
merkezi haline gelen Mersin’in 
merkez ilçesi Toroslar Belediyesi-
nin Bocce Takımı, 2022-2023 se-
zonu Bocce 1.Ligi Raffa, Petank 
ve Volo müsabakalarını 1’inci 
olarak tamamlayarak Türkiye 
şampiyonu oldu. 16 takım içeri-

sinde şampiyonluğu elde eden ve 
bu başarıyı ikinci kez tekrarlayan 
Toroslar Belediyesi Bocce Takı-
mı8-12 Ağustos tarihlerinde Mer-
sin’de Toroslar Bocce Tesisi’nde 
düzenlenecek olan Türkiye Volo 
Atış Oyunları Şampiyonası ile se-
zonu tamamlayacak.

Toroslar belediyesi bocce 
takımı türkiye şampiyonu oldu
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